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Na naslovnici:
Otroci pri Prestranku
pogozdovali za obnovo
poškodovanih gozdov.

Spoštovane občanke,
spoštovani občani!

K ot smo nenehno izpostavljali v preteklih mesecih, volitve niso tekmovanje, 
ampak soočenje vsebin in kredibilnosti. Zato na volitvah ni poražencev 

in ni zmagovalcev. Vedno zmaga zaupanje. Zato hvala vsem volivcem, ki ste na 
volitvah izrazili svojo podporo kandidatom za občinski svet in kandidatom za žu-
pane ter tako omogočili, da gre naša občina naprej z novim zaletom in elanom. 
Ter kar je najpomembneje – z zaupanjem.

V mladi zgodovini samostojne države in več kot tisočletni zgodovini naroda, 
zbranega pod senco Soviča, Nanosa in Javornikov, se je na čelu zamenjalo ve-
liko ljudi, ki so vsak po svojih najboljših močeh delali za boljši jutri. Tudi zdaj 
je bilo tako, zato izražam zahvalo vsem, ki so kakorkoli doprinesli k ustvarjanju 
boljše prihodnosti. Čaka nas veliko dela, vprašanj in snovanja odgovorov. Čaka 
nas veliko projektov in iskanja novih priložnosti. Čaka nas veliko sodelovanja, 
kjer se že veselim spoznavanja novih ljudi in novih idej.

Vemo, da naša okolica ponuja ogromen potencial in da smo ljudje tradicional-
no delovni. Ne smemo pa pozabiti, da smo najboljši z združenimi močmi. Zdaj 
skupaj z vsakim posameznikom združujemo aktivnost, energijo in nove moči za 
ustvarjanje. S kreativnostjo in zagnanostjo bomo občino v naslednjih letih pope-
ljali do novih ravni, novega upanja in boljših ter drugačnih možnosti.

Igor Marentič,
župan Občine Postojna 

P o dvanajstih letih mojega županovanja ste volivke in vo-
livci le z dvema glasovoma več odločili, da me ne potre-

bujete več in izbrali novega župana Občine Postojna. 

Ob slovesu naj izrazim prepričanje, da sem bil po svojem mnenju 
dober župan. Tega ne trdim zaradi vzvišenosti, saj dobro veste, da 
to ni moja lastnost, ampak zato, ker sem skupaj s svojo ekipo, Ob-
činskim svetom in vsemi, ki ste me v teh letih podpirali, lahko pono-
sen na našo prelepo in razvojno uspešno občino Postojna. Pred leti 
smo si skupaj zadali smele cilje in jih veliko večino tudi realizirali. 
Hvala vsem za vaš doprinos! Na to moramo biti ponosni vsi!

O tem, kdo vse se je vpletal v negativno kampanjo zoper mene 
in mojo listo ne bom izgubljal besed, celo bežnemu opazovalcu 
pa je menda jasno, da je tudi večina medijev namerno podtikala 
neresnice in zamolčala dosežke in resnične uspehe. Poraz niti 
malo ne boli. Boli pa to, da so si nekateri sposobni izmisliti 
tako nemogoče laži, da človek na koncu res ne ve, kje je njihovo 
ogledalo, da bi se pogledali vanj.

Poslavljam se z dvignjeno glavo, ponosen na svoje županova-
nje in v zavedanju, da vse resnice prej ali slej pridejo na dan. 
Če me bo kdaj ta zavest v trenutkih slabosti zapustila, bo pa 
dovolj, da se sprehodim po Postojnskem in na vsakem koraku 
prepoznam sledi našega dela.

Novemu županu Igorju Marentiču sem takoj po uradni razglasitvi 
rezultatov že čestital, na tem mestu pa mu še enkrat želim vse dobro 
in mu polagam na srce, naj skrbi za mesto in podeželje vsaj tako, 
kot smo to počeli v dvanajstih letih mojega županovanja. Verja-
mem, da tudi on razume zmago za samo dva glasova kot signal, da 
si volivci želijo našega sodelovanja. Ob koncu mandata bo prišlo 
na vrsto namreč ocenjevanje in takrat ne bodo dovolj obljube. 

Hvala vsem za izkazano podporo in srečno!

                                                                              Jernej Verbič,
                                                                                 bivši župan
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Zaupanje v boljši jutri.
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Projekt »Hera«
3. delovno srečanje partnerjev projekta

1. seja Občinskega svetta
Občine Postojna

Milan ŠtulcMilan Štulc

Občina Postojna je bila gostiteljica dvodnevnega 3. delovnega srečanja partnerjev projekta 
HERA, katerega del je tudi sama. V jamskem dvorcu sta projektne partnerje, ki prihajajo 
iz Slovenije, Hrvaške, Italije, Bosne in Hercegovine, Srbije, Črne gore, Albanije in Grčije, 
sprejeli koordinatorka projekta Tanja Vasilevska Jagunić in višja svetovalka za urbanizem 
Anita Kranjc, ki je vsem prisotnim izrekla dobrodošlico v Postojni. Projekt traja od novem-
bra 2013 do marca 2016. Skupna vrednost projekta je 8,8 milijona evrov, od tega je postojn-
ski del 608.224,49 €. Na delovnem srečanju so se osredotočili predvsem na dosedanji uspeh 
izvedbe načrtovanih del, predstavili so vsak svojo investicijo znotraj projekta HERA, se 
pogovorili o ovirah pri izvajanju projekta ter skupaj iskali rešitve.

V uvodnem delu srečanja je vse partnerje pozdravil 
tudi tedanji župan Občine Postojna Jernej Verbič 

in med drugim dejal: »Občina Postojna je uspešna pri 
pridobivanju nepovratnih evropskih in državnih sredstev 
za izvajanje različnih projektov. Izjemno me veseli, da je 
bila Občina uspešna tudi pri čezmejnem razpisu za stra-
teške projekte IPA Adriatic in da je skupaj z vami, dra-
gi partnerji, partnerica v strateškem projektu HERA. S 
projektom HERA Občina Postojna vlaga v trajnostno na-
ravnan turizem, ki sloni na kulturni dediščini. Promocija 
blagovne znamke HERA in kulturne dediščine območja 
bo ustvarila dodatne možnosti za uspešno trženje turi-
stičnih zmogljivosti območja. Projekt pozitivno vpliva na 
turizem ter posledično na razvoj občine, Notranjsko-kra-
ške regije ter kakovost bivanja lokalnega prebivalstva. 
Projektni rezultati bodo zagotovo prinesli dodano vre-
dnost lokalnemu turističnemu gospodarstvu.«
 Partnerje je seznanil, da je v sklopu realizacije projekta 
HERA v Občini Postojna že odprl svoja vrata novozgra-
jeni Turistično informacijski center in da je bil povabljen 
k dogodku Odprte hiše Slovenije, ki je prireditev in naj-
večji spletni arhiv izbrane kakovostne, sodobne, inova-
tivne arhitekture in prostorskih ureditev. Napovedal pa je 

tudi, da je v letu 2015 na vrsti še rekonstrukcija grobnice 
Jurca na pokopališču v Postojni ter rekonstrukcija Rav-
barjevega stolpa v Planini. 
 Vsi udeleženci so se v Postojni odlično počutili, prav 
tako odlična je bila tudi organizacija srečanja. Seveda pa 
je gostitelj partnerjem predstavil tudi Postojnsko in jih 
med drugim peljal tudi v Postojnsko jamo.

Prvo, ustanovno sejo Občinskega sveta Občine Postojna je v skladu s Poslovnikom Občin-
skega sveta na predlog najstarejšega člana, g. Pavla Švare, vodil drugi najstarejši član Ob-
činskega sveta Stanko Markovčič. Po ugotovitvi prisotnosti je v okviru druge točke dnev-
nega reda Občinska volilna komisija podala poročilo o izidu volitev v Občinski svet Občine 
Postojna in poročilo o izidu volitev za župana Občine Postojna.

V naslednji točki je sledilo ime-
novanje mandatne komisije za 

potrditev mandatov članov Občinske-
ga sveta Občine Postojna in ugotovi-
tev izvolitve župana Občine Postojna. 
Predstavniki svetniških skupin so 
na usklajevalnem sestanku glede iz-
vedbe konstitutivne seje Občinskega 
sveta določili predlog članov manda-
tne komisije v sestavi Tina Klanjšek, 
Andrej Berginc in Irena Tiselj ter jih 
predlagali v sprejem Občinskemu 
svetu. Svet je vse tri člane tudi po-
trdil. Mandatna komisija je na pod-
lagi poročila in potrdil o izvolitvi 
po ustaljenem postopku ugotovila, 
kateri kandidati so bili izvoljeni za 
člane Občinskega sveta in predla-
gala potrditev mandatov za člane. V 
četrti točki je bil potrjen mandat čla-
nom Občinskega sveta Občine Po-
stojna po seznamu Občinske volilne 
komisije Občine Postojna za obdo-
bje 2014 – 2018, in sicer so občinski 
svetniki postali:

• Jernej Verbič,
• Tina Klanjšek,
• Boštjan Stegel,
• Ana Glavač,
• Igor Marentič,
• Polonca Škodič,
• Andrej Berginc,
• Tanja Jordan,
• Branko Milharčič,
• Irena Tiselj,
• Marjan Nagode,
• Erika Dekleva,
• Zvonko Černač,
• Tamara Bizjak,
• Pavel Švara,
• Samo Vesel,
• Katja Jordan,
• Tea Konrad,
• Xhevdet Hoxha,
• Stanko Markovčič,
• Goran Blaško,
• Denis Smiljanić,
• Janez Vidmar..

 S tem je Občinski svet Občine Postojna konstitui-
ran in je istega dne članom Občinskega sveta Občine 
Postojna, kot tudi članom delovnih teles Občinskega 
sveta Občine Postojna in vsem ostalim komisijam in 
odborom, ki jih je za mandatno obdobje 2010 – 2014 
imenoval dosedanji Občinski svet, prenehal mandat.
 V peti točki je Občinski svet Občine Postojna s skle-
pom ugotovil, da je bil Igor Marentič izvoljen za župa-
na Občine Postojna za obdobje 2014 – 2018. Po izjavi 
o sprejemu funkcije župana, ki jo je podal g. Marentič, 
je Občinski svet ugotovil, da mu je v skladu z zakonom 
prenehal mandat občinskega svetnika, zato je bila v 
okviru šeste točke na vrsti potrditev mandata nadome-
stnega člana Občinskega sveta Občine Postojna. OS 
Občine Postojna je potrdil mandat Robertu Pavšiču. 
V sedmi točki je novo konstituiran svet izmed svojih 
članov najprej imenoval Komisijo za mandatna vpra-
šanja, volitve in imenovanja kot svoje stalno delovno 
telo. Komisijo sestavlja 7 članov, in sicer: Stanko Mar-
kovčič, Tina Klanjšek, Marjan Nagode, Katja Jordan, 
Andrej Berginc, Tea Konrad in Goran Blaško.
 Predsedujoči je na koncu dal besedo dosedanje-
mu in novemu županu, ki sta nagovorila novi Ob-
činski svet. S tem je bila prva seja Občinskega sveta 
Občine Postojna v novi sestavi tudi zaključena. 
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Podpis pogodbe za tri gasilska vozila

 Prejšnji župan Občine Postojna Jernej Verbič je 
podpisal tripartitne pogodbe z dobaviteljem gasilskih 
vozil, podjetjem Webo d. o. o. in predstavniki Prosto-
voljnih gasilskih društev Postojna, Studenec ter Pla-
nina. Podjetje Webo d. o. o. je bilo kot najugodnej-
ši ponudnik izbrano na javnem naročilu. V skladu s 
pogodbami bodo omenjenim društvom dobavljena tri 
gasilska vozila za gašenje požarov v naravi v skupni 
vrednosti nekaj nad 417.000 €. Prostovoljno gasilsko 
društvo Postojna bo prejelo manjše vozilo za gaše-
nje požarov v naravi na podvozju Ford v vrednosti 
48.190,00 €, prostovoljni gasilski društvi Studenec in 
Planina pa prejmeta večji vozili za gašenje požarov v 
naravi na podvozjih Renault v vrednoti 184.720 € na 
vozilo. Občina Postojna je na razpisu Uprave Republike 
Slovenije za zaščito in reševanje – Kras, ki občinam v 
zahodni Sloveniji sofinancira nakup gasilskih vozil za 
gašenje požarov v naravi, pridobila 99.000,00 €, prav 
tako bodo vozila prijavljena tudi v letu 2015 na razpis 
za sofinanciranje nabave gasilskih vozil in opreme pri 
Gasilski zvezi Slovenije. Vozila bodo prostovoljnim 
gasilskim društvom dobavljena najkasneje v aprilu 
2015. (Klemen Grilj, Občina Postojna)

Podpis okvirnega sporazuma
za prevoze osnovnošolskih otrok

 Občina Postojna je podpisala okvirni sporazum za iz-
vajanje prevozov osnovnošolskih otrok v šolskih letih 
2014/2015 do 2017/2018 z družbo Avrigo d. o. o. in pre-
voznikom Avtoprevozništvo Martin – Valentina Frelih s. p. 
Prevoznika sta bila izbrana na podlagi javnega naročila.
 Družba Avrigo d. o. o. je na podlagi pogojev javne-
ga naročila dobila 13 od 14 razpisanih sklopov, Avto-
prevozništvo Martin – Valentina Frelih s. p. pa enega. 
Zadnji razpis sega v leto 2009, ko je zaradi konkurence 
več ponudnikov Občina Postojna glede na leta pred tem 
prihranila približno 100.000 € na letni ravni, s tokratnim 
podpisom okvirnih sporazumov pa bo zaradi dodatne 
racionalizacije prevozov in zaradi ostrejše konkurence 
Občina prihranila še dodatnih dobrih 200.000 € letno. 
V celoti bodo Občino prevozi osnovnošolskih otrok v 
šolskem letu 2014/2015 stali skupaj manj kot 200.000 
evrov, do sedaj pa je bila ta številka več kot 400.000 €. 
Že leta 2009 je Občina od izvajalcev s pogoji razpisa 
zahtevala brezplačen prevoz občanov, vendar je veliko 
oviro predstavljala takratna zapletena zakonodaja. Za-
kon o prevozih v cestnem prometu se je spremenil v letu 
2013 in sedaj je tak dogovor v izključni domeni naroč-
nika in izvajalca. Tudi tokrat je Občina Postojna v raz-
pisu zahtevala, da mora prevoznik v okviru prostih mest 
na avtobusu zagotoviti brezplačen prevoz vseh občanov, 
po podpisu sporazumov pa lahko z veseljem povemo, da 
lahko občani zdaj za prevoz po občini še lažje kot prej 
uporabljajo vse »šolske« avtobuse. (Milan Štulc)

Odprta pot za širitev IOC Razdrto
 Občina Postojna je s Skladom kmetijskih zemljišč in 
gozdov podpisala pogodbo, s katero sta podpisnika na 
območju širitve IOC Razdrto lastniško razmejila zemlji-
šča tako, da je Občina Postojna dobila približno 5.000 m², 
Sklad kmetijskih zemljišč in gozdov pa 3.000 m². To je 
izjemno pomemben korak, ki pomeni podlago, da gre 
Občina Postojna v prodajo teh zemljišč, s čimer se lah-
ko začne širitev obstoječe cone. Občina Postojna bo 
seveda v najkrajšem možnem času pripravila ustrezen 
razpis in nadaljevala z aktivnostmi.

Občina Postojna bo v skladu s Pravilnikom o sofinanciranju ravnanja z azbestnimi odpadki v 
občini Postojna od 1. 1. 2015 oddajo azbestnih odpadkov na zbirni center Stara vas subven-
cionirala v višini 70 %. Ker večino azbestne krtine predstavljajo stare azbestne valovitke, 
zamenjava pa je najlažja z novimi, ekološko varnimi valovitkami Esal, so strokovna služba 
Občine Postojna in predstavniki koncesionarja Publicus d. d. sprejeli povabilo direktorja 
Esala d. o. o. Anhovo, Resata Mete in si ogledali njihovo proizvodnjo. 

Strokovna ekskurzija
v Esalu

Milan Štulc

N ajprej je poslovanje in lastniško strukturo podjetja 
Esal d. o. o. predstavil njegov direktor Resat Meta 

in povedal, da je to vodilna družba na področju JV Evro-
pe s proizvodnjo in trženjem strešnih in fasadnih izdel-
kov iz vlaknocementa: »To so visokokakovostni, ekološki 
in energetsko učinkoviti izdelki. Družba je bila ustano-
vljena 10. marca 1998, od junija 2009 pa je članica sku-
pine FibreCem Holding AG, ki jo tvorijo družbe Eternit 
(Schweiz) AG iz Švice, Eternit – Werke Ludwig Hatschek 
AG iz Avstrije, nemški FibreCem Deutschland GmbH in 
Esal d. o. o. iz Anhovega.«

Tehnično plat proizvodnje je predstavil direktor tehnič-
nega sektorja dr. Krunoslav Vidovič, univ. dipl. inž., ki je 
natančno razkazal in razložil proizvodnjo njihovih izdel-
kov, kjer se izdelki izdelujejo tako popolnoma avtomati-
zirano, le nekatere je potrebno kljub napredni tehnologiji 
še vedno izdelovati ročno. Obiskovalci smo se seznanili, 
da so nove vlaknocementne valovitke veliko kakovo-
stnejše od starih, azbestnih, da so vse pomanjkljivosti 
starih valovitk odpravljene in predvsem, da je nova valo-
vitka izdelana iz novega, zdravju neškodljivega in okolju 
prijaznega materiala. Nove vlaknocementne plošče spa-
dajo tako med najbolj vzdržljive kritine, njihova prednost 
pa je tudi ta, da so zaradi popolnoma enake oblike najbolj 
primerne kot zamenjava za stare azbestne plošče, tako 
valovite kot ravne. Ker so nove plošče praviloma bar-

vane, kar še povečuje njihovo odpornost na vremenske 
vplive, so arhitekturno zelo uporabne in se jih uporablja 
predvsem pri gradnji novih, arhitekturno drznejših objek-
tov. Z valovitko Esal lahko pokrivamo strehe z naklonom 
nad vključno 7°, odvisno od dolžine strešine v smeri kap-
sleme, vgrajene pa imajo tudi varnostne trakove.

Ker bo torej Občina Postojna s subvencioniranjem ravnanja 
z azbestnimi odpadki v občini Postojna pričela s 1. 1. 2015, 
Občinska uprava Občine Postojna priporoča vsem lastni-
kom objektov, kritih z azbestno kritino, da v naslednjem letu 
pristopijo k zamenjavi azbestne kritine in pomagajo sanirati 
okolje ter da hkrati izkoristijo subvencijo. Več informacij 
glede subvencije bomo objavili v prihodnjem letu.

Za več informacij o novih vlaknocementnih izdelkih 
slovenskega proizvajalca lahko občani dobite na spletni 
strani www.esal.si ali pa jih direktno kontaktirate.
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Veliko zaupanje
terja veliko odgovornost
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Erika Dekleva, poslanka v DZ RS

Kolaž dogodkov
preteklega meseca

Žalna slovesnost 
 V počastitev dneva spomina na mrtve je bila na Trgu 
padlih borcev v Postojni žalna slovesnost. V kulturnem 
programu so sodelovali Pevski zbor Društva upokojen-
cev Postojna in recitatorji (učenci Osnovne šole Antona 
Globočnika Postojna in Osnovne šole Miroslava Vilharja 
Postojna). Na slovesnosti so se poklonili vsem tistim, ki 
so padli med vojno ali umrli v koncentracijskih tabori-
ščih, prav tako pa tudi tistim, ki so dali svoja življenja 
za našo samostojno Slovenijo leta 1991. Krajše spomin-
ske slovesnosti so bile še pri obeležju »TALCI« na Ja-
vorniški cesti v Postojni, kjer so sodelovali učenci OŠ 
Antona Globočnika, ZB Postojna, predstavniki Občine in 
Krajevne skupnosti Postojna, na vojaškem pokopališču 
Kazarje v Postojni (sodelovali so učenci OŠ Miroslava 
Vilharja, ZB Postojna, predstavniki Občine in Krajev-
ne skupnosti Postojna), po končani žalni slovesnosti na 
Trgu padlih borcev v Postojni pa je delegacija obiskala 
osrednje obeležje padlim Postojnčanom na pokopališču v 
Postojni, grob TIGROV-ca Jožeta Kukca, spomenik Sar-
dincem na Ljubljanski cesti, obeležje na Ravbarkoman-
di (spomenik Hercegovcev) in spomenik na Mačkovcu, 
posvečen prenosu ranjencev čez progo, katerega vsako 
leto obiščejo tudi predstavniki Zdravstvenega doma dr. 
Franca Ambrožiča Postojna. (Milan Štulc)

Obisk rojaka iz Brazilije v Matenji vasi
Mnogi iščejo svoje korenine, nekaterim tudi uspe obi-
skati kraje svojih prednikov. Tako je z obiskom oktobra 
presenetil João Luiz Uzan Malnalcich, sorodnik družine 
Malnaršič iz Matenje vasi. V Matenji vasi se je ustavil s 
prijatelji, ki so ga seznanili z naravno nesrečo, ki je fe-
bruarja prizadela rojstni kraj njegovega prastarega očeta, 
zadržal pa se je tudi pred rojstno hišo prednikov. Slove-
nijo je zapustil srečen, ker so se mu izpolnile sanje, da 
je videl deželo svojih korenin. (Danica Hrovatin Šabec)

Evakuacija v Podružnični šoli Bukovje
Na OŠ Antona Globočnika Postojna (Podružnični šoli 
Bukovje) so v sodelovanju s PGD Studeno izvedli vajo 
evakuacije iz objekta v primeru požara v kuhinji. Najprej 
so se vsi zbrali v telovadnici Podružnične šole Bukovje, 
kjer sta gospa Lili Primc in gospod Duško Gojič (oba 
člana PGD Studeno) povedala, kaj sploh je evakuacija 
in kakšno vlogo imajo gasilci pri naravnih in drugih ne-
srečah. Nato smo učiteljice odpeljale učence k pouku. Po 
določenem času se je oglasila sirena. Prišlo je namreč do 
požara v kuhinji. Evakuacija je potekala mirno in po na-
črtu. Zbrali smo se na šolskem dvorišču, ki je v požarnem 
redu določeno kot evakuacijsko mesto. Gasilci so reši-
li pogrešanega učenca in mu oskrbeli opeklino. Preden 
smo se poslovili, so nam gasilci pokazali notranjost ga-
silskega vozila in opremo v vozilu. Še isti dan so gasilci 
obiskali tudi Podružnično šolo Studeno, kjer so jim pri-
kazali, kako gasimo požare, povzročene z vročim oljem. 
Ogledali so si tudi staro gasilsko črpalko, otroci, tudi 
člani gasilskega društva, pa so prikazali vajo z vedrovko 
(brentačo). Ob tej priložnosti se jim lepo zahvaljujemo za 
njihovo prijaznost in pomoč pri izvedbi evakuacije z že-
ljo, da se v prihodnjem šolskem letu spet srečamo. (Vilma 
Kernel, vodja Podružnične šole Bukovje)

Spremembe so nam prinesle tudi novega župana gospo-
da Igorja Marentiča. Ob izvolitvi mu iskreno čestitam in 
želim veliko uspeha pri vodenju Občine Postojna. Prav 
je, da vsi skupaj zremo v prihodnost, vendar tudi na pre-
teklost ne smemo pozabiti. Ne smemo spregledati veliko 
dobro opravljenega dela bivšega župana gospoda Jerneja 
Verbiča in njegove ekipe. Tudi njemu čestitam za 12 let 
dolg mandat in želim vse dobro v prihodnosti.

Pa naj se še malo vrnem v Državni zbor RS. Zame je 
izvolitev pomenila veliko spremembo v življenju. Tre-
nutno so občutki še mešani, saj rezultati dela niso vidni 
takoj. Dejstvo je, da je država v slabi kondiciji in poslan-
ci se skupaj z vlado spopadamo z najrazličnejšimi izzivi. 
Reforme, ki jih bomo sprejemali, ne bodo priljubljene, 
vendar bodo nujne. Potrebno bo veliko energije, dobre 
volje, sodelovanja, strpnosti in predvsem kompromisov, 
da se premaknemo z mrtve točke. Časa res ni več veliko, 
zato je ključnega pomena, da se vsi zavedamo resnosti 
položaja, v katerem smo se znašli ter začnemo skupaj od-
govorno upravljati našo državo. Zavedam se, da je v taki 
gospodarski in finančni krizi ter krizi vrednot težko ostati 
pozitiven, vendar drugače ne gre. Osebno si želim, da bi 
medije začele polniti pozitivne vsebine in dobre novice. 
Želim si, da bi po štirih letih lahko napisala, da občutki 
niso več mešani, temveč dobri, ker smo na dobri – pravi 
poti. Sama ne bom delovala le na državi ravni, temveč 
aktivno tudi na lokalni, zato vabim vse, ki želite prispe-
vati, imate predloge, vprašanja ali kritiko, da se oglasite 
v poslanski pisarni vsak ponedeljek od 10. do 12. ure ali 
po dogovoru, lahko pa mi tudi pišete na elektronski na-
slov: erika.dekleva@dz-rs.si.

Samo skupaj bomo znali in zmogli!

Spoštovane občanke in občani Občine Postojna!

Moj prvi prispevek v lokalnem časopisu bom najprej izkoristila za to, da se vsem vam iskreno 
zahvalim za vaš glas na predčasnih volitvah v Državni zbor RS. Po zelo kratkem predahu 
so nas 5. oktobra čakale še lokalne volitve, na katerih uspeh stranke SMC tudi ni izostal. 
Strnemo lahko, da je leto 2014 leto demokratičnih procesov in predvsem leto sprememb. 
Tako v Državnem zboru RS kot tudi v Občinskem svetu Postojna je veliko novih ljudi, ki 
bomo s tvornim sodelovanjem ustvarjali pogoje za boljši jutri vseh nas, zato se veselim 
dela in novih izzivov, ki so pred nami.



Postojnski prepih / november 2014 • www.postojna.si10 Postojnski prepih / november 2014 • www.postojna.si 11

IZ
 N

AŠ
E O

BČ
IN

E

IZ
 N

AŠ
E O

BČ
IN

E

Prvo zasedanje šolskega
parlamenta v tem šolskem letu
 Na OŠ Antona Globočnika Postojna so sklicali prvo 
zasedanje šolskega parlamenta v letošnjem šolskem letu. 
Člani parlamenta so izvolili vodstvo parlamenta in potr-
dili program dela za letošnje šolsko leto. Osrednja tema 
šolskih parlamentov je Izobraževanje in poklicna orien-
tacija. Tema je izredno zanimiva, predvsem za učence 
zadnje triade, ki že razmišljajo o svoji prihodnosti in z 
njo povezani poklicni poti. Ugotavljali smo, da imajo ne-
kateri učenci že oblikovane želje in pričakovanja glede 
prihodnosti, veliko učencev pa ne ve, kaj je tisto v življe-
nju, kar bi radi počeli in jih zanima. Tema ponuja veliko 
možnosti za debate, delavnice, predstavitve in navseza-
dnje vidimo veliko možnosti na področju povezovanja 
z različnimi zunanjimi institucijami kot tudi s starši, ki 
opravljajo različne poklice. V programu dela so tudi 
ekološke dejavnosti, kot so zbiranje papirja in pokrovč-
kov, medgeneracijske dejavnosti z delavnicami v Domu 
upokojencev Postojna in Društvu invalidov Postojna ter 
dejavnosti na ravni šole, kot je Naj učenec meseca, ki 
omogočajo dobrim učencem biti zgled za druge. (Petra 
Košnik, mentorica šolske skupnosti in šolska pedagoginja)

Otvoritev salona za nego in varstvo psov Petnatura
 V Postojni na Kolodvorski cesti 22 je v prijetni družbi 
psičkov in njihovih lastnikov odprl vrata prvi salon za 
nego in varstvo psov Petnatura. Lastnica Petra Paternost 
je ponosno prerezala trak in s tem potrdila, da so kužki 
vedno dobrodošli v prav zanje lepo opremljenem salonu. 
Petra in Nejc sta poskrbela, da smo s seboj odnesli pri-
kupna darilca za naše kosmatince, in sicer doma izdelane 
lesene kosti za glodanje, domače pasje piškotke in lesene 
tablice z zanimivimi pasjimi reki. (Irena Modic)

Podjetno v svet podjetništva za
novo skupino bodočih podjetnikov
 Regionalna razvojna agencija Notranjsko-kraške regi-
je je v prostorih Gospodarske zbornice Slovenije v Postoj-
ni vsem zainteresiranim predstavila letošnji tretji poziv za 
vključitev v projekt »Podjetno v svet podjetništva 2014«. 
Gre za skrbno načrtovan projekt, ki je namenjen spodbuja-
nju podjetništva med brezposelnimi z višjo ali visoko sto-
pnjo izobrazbe ter spodbujanju odpiranja novih delovnih 
mest. Program že dosega želene cilje, saj se ga je v dvanaj-
stih slovenskih regionalnih razvojnih agencijah do sedaj 
udeležilo že 490 udeležencev. Med njimi jih je že 65 od-
stotkov začelo svojo samostojno podjetniško pot, odprlo 
svoja podjetja ali pa se zaposlilo pri različnih delodajalcih. 
85 odstotkov sredstev za financiranje programa prihaja iz 
Evropskega socialnega sklada Evropske unije, 15 odstot-
kov pa z Ministrstva za delo, družino in socialne zadeve 
RS. Štirimesečni program, v katerega je vsakič vključenih 
deset bodočih podjetnikov, ponuja usposabljanja s podro-
čja podjetništva, financ, spoznavanja tržnih zakonitosti, 
retorike, organizacije časa, celostne grafične podobe ipd. 
Delovno razmerje z desetimi izbranimi kandidati, ki ga bo 
z njimi sklenila Regionalna razvojna agencija Notranjsko-
kraške regije, bo potekalo predvidoma od 10. decembra 
2014 do 9. aprila 2015. (Doris Komen Horvat)

Posaditev drevesnih sadik
 Skupaj z otroki in starši Vrtca Postojna ter strokovnja-
ki Zavoda za gozdove Slovenije so pri Prestranku obnovili 
gozd s tisoč drevesnimi sadikami bukve, smreke, javorja in 
hrasta. Zbrali so se pri drevesnici Štivan, za kulturni pro-
gram so poskrbeli vrtčevski otroci. Pogozdovanje je bilo 
sicer zabavno, predvsem pa izjemnega pomena za ponovno 
vzpostavitev ravnovesja v ranjeni naravi. (Milan Štulc)

Gobarska razstava in Jesen v Pudguri 
 V prvih dneh oktobra so se znanja in gob željni obi-
skovalci lotili nabiranja gob, Jože Podboj, determinator 
– svetovalec, pa je udeležence naučil veliko novega. Gob 
je bilo bolj malo, dovolj pa za razstavo. Kljub temu je 
mojster Rihard Baša predstavil tudi nekaj kulinaričnih 
gobjih dobrot, kot so omaka iz črne trobente in polenta iz 
posebne rdečerumene koruze, ki jo sam pridela, pa tudi 
z drugimi posebnimi jedmi iz gob in za konec še sladi-
co iz banane, smetane in janeževe livke. Pod kozolcem 
so za presenečenje poskrbeli tudi Kergelci izpod Ahca, 
ob mraku pa so domači pudgurski igralci s pomočjo fan-
tov iz Studenega odigrali Vasovanje v Pudguri. Jesen v 
Pudguri, novost med prireditvami TD Pudgura, pa je ob 
gobarski razstavi, ki jo je vodil Anton Poler, determina-
tor – mentor in starosta slovenskih mikologov, zažive-
la z nastopi mladih harmonikarjev glasbene šole Vilija 
Marinška, z delavnico, na kateri so otroci skupaj s starši 
ustvarjali prave umetnine iz lubja in plodov, ter s prika-
zom ribanja zelja in repe po starem. Pri tehtanju najtežje 
zeljnate glave je nagrado za 10,20 kg težko glavo prejela 
Dragica Širca, pri rezanju zeljnate solate pa je zmagala 
Julka Štrumelj. Za zaključek sta nastopila še mlada an-
sambla Amaterji in Ne bodi jih treba. Seveda so pudgur-
ske kuharice oba dneva poskrbele za domače dobrote, 
tako iz gob kot iz zelja in repe, še najbolj slastne pa so 
bile še tople sladke miške. (Vida Požar)

Dobrodelna akcija »Drobtinica«
 V občinah Postojna in Pivka je bila vsakoletna dobro-
delna akcija »Drobtinica«, ki v Sloveniji poteka že 14. 
leto, njen glavni namen pa je poleg obeleževanja svetov-
nega dneva hrane, 16. oktobra, tudi ozaveščanje javnosti 
o nezadostni in nepravilni prehrani šolskih otrok. Mnogo 
družin namreč živi na socialnem robu, zato starši svojim 
otrokom ne zmorejo zagotoviti pravilne in uravnotežene 
prehrane. Rdeči križ Slovenije, Območno združenje Po-
stojna - Pivka, je tudi letos sodelovalo s štirimi šolami: 
Osnovno šolo Antona Globočnika, Osnovno šolo Miro-
slava Vilharja, Osnovno šolo Pivka in Osnovno šolo Ko-
šana, kjer so učenci skupaj s starši in učitelji pripravili 
domače dobrote ter jih nato v soboto na stojnicah posku-
šali zamenjati za prostovoljne prispevke. Izkupiček, ki je 
bil zbran na stojnicah, je v celoti namenjen učencem iz 
socialno šibkih družin, ki obiskujejo šolo, ki je sodelova-
la na stojnici. Denar je namenjen predvsem plačilu toplih 
obrokov ali morebiti šolskih aktivnosti. 
 Na RKS OZ Postojna - Pivka se tako iskreno zahvalju-
jemo učencem, ki so sobotni dopoldan namenili svojim 
sošolcem, staršem, ki so vložili v izdelke veliko truda in 
pozornosti, šolam in pedagoginjam, ki z učenci delajo na 
tovrstnih programih ter jih spodbujajo, da se udeležujejo 
dobrodelnih dogodkov, mladim prostovoljkam in prosto-
voljcem iz srednje šole, našim prostovoljkam, ki so nam 
vedno znova na voljo, trgovskim centrom in trgovcem, ki 
so nam namenili donacijo kruha, in vsem, ki so obiskali 
naše stojnice. S pomočjo prispevkov, ki smo jih uspeli 
zbrati, bo nasmeh na otroških obrazih še večji! HVALA! 
(OZRK Postojna - Pivka)

Dotrajanost objekta
Doma upokojencev Postojna
 V oktobru sta takratni župan Jernej Verbič in pod-
sekretar za premoženjsko pravne zadeve pri Občini 
Postojna Boštjan Udovič obiskala direktorico Doma 
upokojencev Postojna Alenko Curk, pogovarjali pa so 
se o bodočih investicijah v Dom upokojencev Postoj-
na. Direktorica DU Postojna Alenka Curk je predsta-
vila problematiko dotrajanosti objekta, v katerem de-
luje DU Postojna, Verbič pa ji je takrat obljubil, da bo 
skupaj s strokovnimi službami Občine Postojna nare-
dil vse potrebno za pridobitev sredstev EU v naslednji 
finančni perspektivi.
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20 let KVRP Postojna
 Klub vodnikov reševalnih psov Postojna je svojo 20. 
obletnico proslavil na 20. svetovnem prvenstvu v Novi 
Gorici z 2. mestom in s samo eno točko zaostanka (od 89 
možnih) za svetovnim prvakom. 
 Letos je član KVRP Postojna Borut s svojim psom 
Rayem z laskavim nazivom poskrbel za prestižno pro-
mocijo kluba, mesta, regije in seveda države. 2. mesto 
na svetovnem prvenstvu je izjemen dosežek za vsakega 
tekmovalca, pa naj gre za avtomobilske dirke, nogomet 
ali karkoli drugega. Ko gre za tekmovanje, pri katerem 
sodeluje žival, je stvar še bolj zapletena. Poleg tega, da 
se mora lastnik dobro pripraviti na tekmo, mora prav 
tako dobro pripraviti svojega psa. Vedno je pri teh tek-
movanjih dosežek že to, da si sploh uvrščen. Letos je na 
prvenstvu reševalnih psov sodelovalo 118 tekmovalcev, 
od tega je bilo 36 uvrščenih, vsem drugim pa iz takšne-
ga ali drugačnega razloga ni uspelo doseči uvrstitve. V 
Novo Gorico so pripotovali iz vseh držav EU, pa tudi iz 
Argentine, Južne Koreje, Ukrajine, Rusije in Japonske. 
Po razglasitvi so visoko uvrstitev in seveda lep jubilej 
ustrezno proslavili, postojnski klub pa zdaj že pripra-
vlja ekipo za svetovno prvenstvo za prihodnje leto, ki 
bo na Danskem, koliko članom se bo uspelo uvrstiti 
na kvalifikacijah, pa je še vprašanje. Najtežje je doseči 
kvalifikacijo v disciplini iskanja zasutih v ruševinah. V 
Sloveniji primernih delovišč ni, odhodi v tujino pa so 
vedno povezani z visokimi stroški, ki omejujejo mo-
žnosti članov za dosežke na tekmovanjih in seveda še 
bolj na svetovnem prvenstvu. (KVRP Postojna)

Srečanje nadarjenih učencev osnovnih šol
 Na OŠ Antona Globočnika v Postojni so pripravili 
peto srečanje nadarjenih učencev osnovnih šol, ki so 
opredeljeni v Zakonu o osnovni šoli kot tisti, ki izka-
zujejo visoko nadpovprečne sposobnosti mišljenja ali 
izjemne dosežke na posameznih učnih področjih, v 
umetnosti ali športu. Tem učencem mora šola zagota-
vljati ustrezne pogoje, jim prilagajati vsebine, metode 
in oblike dela, zato je to srečanje ena od teh metod. Po-
leg gostiteljice se ga je udeležilo še šest šol: učenci z 
OŠ Miroslava Vilharja iz Postojne, OŠ Prestranek, OŠ 
Pivka, OŠ Košana, OŠ Jožeta Krajca Rakek in OŠ No-
tranjskega odreda Cerknica. Skupaj je bilo več kot 160 
učencev, željnih novih izkušenj in znanj. Po uvodnih 
predstavitvah, ko so šole predstavile svoje talente, so 
se učenci razdelili v enajst delavnic in v njih razvijali 
svoje ideje ter pridobivali nova znanja. (Milan Štulc)

Najuspešnejša sezona postojnskih ribičev
 Zveza ribiških družin Primorske, v kateri je včlanje-
nih osem ribiških družin, je tudi letos organizirala Ligo 
Primorske v lovu rib s plovcem. Tekmovalna ekipa v 
članski konkurenci je bila letos sestavljena iz treh članov 
(Postojnčani smo nastopili z dvema ekipama), v mladin-
ski konkurenci pa iz treh mladincev. Samo tekmovanje 
traja šest ur, od tega sta za pripravo namenjeni dve uri. 
Ulovljene ribe tekmovalec shranjuje v mrežo, po konča-
nem tekmovanju in tehtanju pa jih spusti nazaj v njihov 
življenjski prostor. Sanjsko sezono smo postojnski ribiči 
zaključili v članski konkurenci s prvim in drugim me-
stom, posamično pa smo dobili prvaka v članski in mla-
dinski konkurenci. Posebej bi izpostavili mladinca Nejca 
Miklavca, ki je v svoji prvi sezoni že postal prvak Pri-
morske. Ob tej priložnosti želimo povabiti v svoje vrste 
vse ljubitelje ribolova. Za več informacij pa nam pišite 
na: m.miklavec@gmail.com. (Ribiška družina Postojna)

Obnove spomenikov padlim v NOB
 Združenje borcev za vrednote NOB Postojna je letos 
organiziralo obnovo dveh spomenikov padlim v NOB, 
in sicer v Orehku in Planini. V Planini so morali doda-
ti odlomljeni del puškinega kopita iz brona in obnoviti 
ploščo z verzom. V Orehku so bila dela obnove spomeni-
ka zahtevnejša. Zamenjali so razpadajoč napisni kamen, 
obnovili glavni spomenik s streho, uredili betonski okvir 
okrog spomenika in pobarvali drogove za zastave. Za 
obnovo so pridobili sredstva iz razpisa Občine Postojna 
za obnovo spomenikov in objektov kulturne dediščine, 
sredstva Združenja borcev za vrednote NOB in sredstva 
KS Orehek. Da so dokončali obnovo obeh spomenikov, 
sta s svojim delom pripomogla Janez Godeša iz Planine 
in Elda Karbič iz Orehka. (Matjaž Vilhar)

Postavitev nove stalne razstave
v Notranjskem muzeju Postojna
 Priprave za postavitev nove stalne razstave v Notranj-
skem muzeju Postojna, ki deluje v sklopu Zavoda Znanje 
Postojna, so v polnem teku, kar se odraža z veliko an-
gažiranostjo koordinatorja razstave Muzej Krasa Slavka 
Polaka in vseh kustosov ter zaposlenih v Notranjskem 
muzeju Postojna. Da vse poteka tako, kot mora, se je 
ob obisku muzeja prepričal tudi tedanji župan Občine 
Postojna Jernej Verbič in pohvalil zavzetost vseh, ki so-
delujejo pri postavitvi. Odprtje je predvideno v mesecu 
decembru 2014. (Milan Štulc)

Prijatelji, ostanimo prijatelji
 Oddaja na Radiu 94 »Prijatelji, ostanimo prijatelji« 
letos praznuje 20 let neprekinjenega delovanja. Slove-
snost ob praznovanju je bila v polni dvorani OŠ Antona 
Globočnika v Postojni. Na odru prijateljev so zaigrali 
Modrijani, Veseli svatje, Ansambel Tik Tak, ansam-
bel Erazem, ansambel Tomaža Rota, ansambel Narcis 
in klapa Škvadra, Oktet.si ter harmonikarski orkester 
Vilija Marinška. Prireditev je uvodoma začel oče od-
daje POP Andrej Bratož s tekstom prve oddaje izpred 
dvajsetih let. V nadaljevanju se mu je na odru pridružil 
Aleš Brlan, ki je dolga leta skupaj z njim vodil oddajo, 
nato pa še Dušan Geržina, ki se je pred dobrim letom 
pridružil k soustvarjanju oddaje. V nadaljevanju večera 
je vodenje prireditve prevzela nova ekipa oddaje POP: 
Maja Klančar, Boštjan Japelj in Dušan Geržina. 
 Rdeči križ se je zahvalil dvema svojima krvodajalce-
ma, Emilu Kraglju za 100 in Lojzetu Blažeku za 110-krat 
darovano kri. Iz rok Roka Hladnika, direktorja Primor-
skih novic, pa je obiskovalec Danilo Šantelj – Role pre-
jel simbolično 6-mesečno naročnino na njihov častnik. 
Tedanji župan občine Postojna Jernej Verbič se je An-
dreju Bratožu in Alešu Brlanu zahvalil za 20 let dela v 
oddaji POP, pozdravil novo ekipo in jim zaželel še mno-
go uspešnih let, čestital pa je tudi vsem krvodajalcem, še 
posebej nagrajenima. Nedeljsko popoldne je tako minilo 
v znamenju čustev, navihanega humorja in veliko dobre 
narodnozabavne glasbe. (Dušan Geržina)
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Mladi gradili medgeneracijski most 

 Od nedelje, 26. 10. 2014, do srede, 29. 10. 2014, je 
skupina dvanajstih mladih skavtov iz Postojne intenziv-
no načrtovala in uresničevala projektno nalogo 72 ur 
brez kompromisa.
 Po začetni delitvi nalog in skrbnem načrtovanju so v 
ponedeljek prvič obiskali Dom upokojencev Postojna, 
kjer so morali opraviti svojo nalogo. Tam so se sestali 
z delavno terapevtko Ivanko, ki jim je pojasnila še ne-
katere podrobnosti, nato pa so pričeli z delom. Tako so 
počasi začele nastajati ptičje hišice za okrasitev okolice 
doma, piškotki, ki so jih pripravili kot presenečenje za 
vsakega stanovalca posebej, in prvi kadri filma, ki so ga 
morali posneti kot eno izmed nalog. V torek so s pomo-
čjo postojnskih gasilcev stanovalcem doma pripravili 
kratko predstavitev z naslovom Ujeti v ledu – žledolom 
skozi oči mladih, ob tej priložnosti pa so tudi zapeli in 
zaigrali z Žoga bandom, ki v domu upokojencev deluje 
v okviru delovne terapije. V sredo so z obdarovanjem 
stanovalcem s piškotki presenečenja in postavitvijo klo-
pi kot znamenjem medgeneracijskega sodelovanja za-
ključili svoj tridnevni projekt.
 Petra Zalar, vodja skupine: »Za izziv smo morali tokrat 
zgraditi medgeneracijski most s prebivalci doma upoko-
jencev v Postojni. Super je bilo predvsem zato, ker lahko 
pogledaš na stvari malo drugače, se lotiš stvari, ki se jih 
drugače nikoli ne bi, nekomu polepšaš dan in ga s tem 
polepšaš še sebi ... Razlogov za sodelovanje je vedno ve-
liko. Mi smo se preko tega projekta še bolj povezali, pri-
dobili nove izkušnje, slišali zanimive zgodbe starejših, ki 
si želijo pristnega človeškega stika, pa velikokrat nanje 
pozabljamo. A so med nami, zakladnica zgodb, izkušenj 
in nasvetov, ki nam lahko velikokrat pridejo prav.«
 Domen Turk, član skupine: »Sodelovati pri samem 
projektu je super, ker nikoli do zadnje minute ne veš, 
kaj boš dobil za izziv, tako da moraš biti pripravljen na 
vse. Od tega projekta smo odnesli veliko novih izkušenj, 
tokrat z delom s starejšimi, ki so nas tudi sami bodrili z 
njihovimi izkušnjami in modrostmi.«
  Franci Bačar, vodja projekta na Mladinskem cehu pra-
vi: »Mladi smo s svojim navdušenim sodelovanjem pri 
projektu Mladinskega ceha 72 ur brez kompromisa doka-
zali, da lahko nase prevzamemo odgovornost za izzive v 
družbi in s svojim delom pripomoremo k reševanju le-teh. 
Navdušen sem, da je toliko mladih sooblikovalo teh 72 ur 
in dokazalo, da smo mladi lahko nosilci družbenih spre-
memb.« Mladinski ceh je sicer nacionalna mladinska or-
ganizacija, ki skozi različne dejavnosti projektnega dela, 
izobraževanja in aktivacije mladih zvišuje kompetence 
mladih in spodbuja k aktivnemu državljanstvu.

(Teja Čeč)

10. Oktober –
svetovni dan duševnega zdravja

v Društvu »Vezi« Postojna

 10. oktobra, na svetovni dan duševnega zdravja, smo v 
društvu Vezi Postojna še posebej aktivni. Dan obeležimo 
z izvedbo različnih skupnostnih aktivnosti in postavitvijo 
promocijskih stojnic v vseh krajih, kjer izvajamo social-
no varstvene programe.
 Ob letošnjem svetovnem dnevu duševnega zdravja smo 
v stanovanjski skupini Društva za duševno zdravje in kre-
ativno preživljanje prostega časa »VEZI« v Postojni poleg 
promocijske stojnice v avli dijaškega doma Srednje goz-
darske in lesarske šole organizirali dve aktivnosti: okroglo 
mizo na temo duševnega zdravja ter predsodkov, poveza-
nih z njo, in predstavitev projekta »Vezi po Majlontu«. 
 Okrogle mize so se prostovoljno udeležili vsi stano-
valci stanovanjske skupine društva »VEZI« Postojna 
pod mentorstvom strokovne delavke Marice Ikanović 
ter dijakinje 4. in 3. letnika Srednje gozdarske in lesar-
ske šole – program zdravstvena nega pod mentorstvom 
učiteljice Aleksandre Hari. Na okrogli mizi smo imeli 
priložnost slišati, kako nekateri mladi razmišljajo o du-
ševnem zdravju, o predsodkih, katere predsodke imajo 
sami in s katerimi se srečujejo. Ustvarili smo si prostor za 
nova spoznanja, medgeneracijsko sodelovanje, razbija-

nje predsodkov in promocijo duševnega zdravja nasploh. 
Okrogla miza je letos poskusno potekala v ožjem krogu, 
glede na njene pozitivne učinke pa bomo krog razširili 
in naslednje leto k sodelovanju povabili še druge šole, 
zavode, društva, različne organizacije … 
 V sklopu projekta »Vezi po Majlontu«, nosilke Mate-
je Lanjšček, študentke Fakultete za socialno delo, ki je 
naša prostovoljka, smo postavili na ogled »zemljevid« 
zanimivih stavb in zgodovinskih mejnikov Majlonta. 
Stanovalci so skupaj s prostovoljko spoznavali staro 
mestno jedro Majlont. V podporo jim je bil odličen 
mentor, prav tako naš dolgoletni in zvesti prostovoljec 
gospod Marjan Geržina, ki je dober poznavalec zgodo-
vine mesta in zanimiv vodič. Nastal je zemljevid zani-
mivih stavb in zgodovinskih mejnikov, ki je na ogled v 
avli dijaškega doma SGLŠ Postojna ter na spletni strani 
Občine Postojna www.postojna.si.
 Ob tej priložnosti se zahvaljujemo vsem, ki nam omo-
gočate, da smo tako dobro sprejeti, da smo vidni in sliša-
ni. Hvala ravnateljici SGLŠ Cvetki Kernel, učiteljicama 
Aleksandri Hari in Anici Emili Podboj, receptorki Alenki 
Melink, našima prostovoljcema Mateji Lanjšček ter Mar-
janu Geržina. Hvala tudi vam stanovalcem stanovanjske 
skupine Postojna za zbran pogum.

(Marica Ikanović, univ. dipl. soc. del,
strokovna delavka v Društvu »VEZI«)

vabi na

DAN ODPRTIH VRAT

v torek, 25. 11. 2014, ob 17. uri
v prostore srednje šole,

na Cesti v Staro vas 2, v Postojni.

Na ta dan se boste seznanili s programi
(gimnazija, ekonomski, strojni tehnik, tehnik računalništva 

(izvaja se v Ilirski Bistrici), avtoserviser, orodjar in
pomočnik v tehnoloških procesih),

pa tudi s številnimi obšolskimi dejavnostmi.

Vljudno vabljeni!
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Baklinih 15
Bakla

V letošnjem letu je društvo Bakla obeležilo jubilejno obletnico aktivnega ustvarjanja in 
povezovanja mladih. Vse skupaj se je začelo pred petnajstimi leti na pobudo takratnega po-
stojnskega kaplana g. Primoža Krečiča in željo mladih po druženju in skupnem ustvarjanju, 
prav tako pa tudi medkrajevnem sodelovanju. Sprva smo svoje delovanje razvijali na obmo-
čju občin Pivka in Postojna, kar smo ponosno nosili tudi v svojem imenu »Društvo mladih 
občin Pivka in Postojna – DMOPP Bakla«. Svojo dejavnost želimo širiti po celotni regiji, 
zato smo se preimenovali v Kulturno in športno društvo Bakla. Glavnino svojega poslanstva 
še vedno namenjamo mladim, pa tudi mladim po srcu.

 Pomanjkanje raznovrstnih aktivno-
sti za dijake in študente na območju 
nas je spodbudilo, da smo z lastnim an-
gažiranjem in ustvarjanjem doprinesli 
k bolj pestri kulturni, duhovni, športni 
in zavedni podobi krajev, kjer živimo. 
Uresničujemo projekte za člane dru-
štva, obenem pa želimo bogatiti tudi 
dogajanje v širši skupnosti. V petnaj-
stih letih smo tako realizirali vrsto idej, 
kot so: pomoč pri obnovi doma za mla-
de v Trnju, delavnice za osnovnošolce 
med počitnicami, izleti po Sloveniji in 
zamejstvu s prof. Zupanom, športni 
turnirji v različnih panogah, priredi-
tve ob kulturnih in državnih praznikih, 
razstave o dediščini in zgodovini na-
ših krajev, organizacija smučarskih in 
plavalnih izletov, dejavnosti pevskih 
zborov Ignis, Goldinar, Elum in Lux 
ter drugih aktivnosti, ki so zaznamova-
le naše delovanje. Danes poleg rednih 
športnih aktivnosti še vedno poudar-
jamo kulturo. Obujamo in ohranjamo 
stare običaje ter opozarjamo na dedi-
ščino, ki nas obkroža. Najbolj pa smo 
prepoznavni po glasbenem ustvarjanju 
naših pevskih skupin. 

 »Ob tem jubileju se zahvaljujem 
vsem članicam in članom, prijate-
ljem in simpatizerjem društva, pred-
vsem pa dosedanjim predsednikom, 
ki so z neštetimi urami prostovoljne-
ga dela pripomogli k rasti društva 
in skupnosti ter se zavedali, da s 
sodelovanjem največ naredimo za 
skupno dobro,« pravi sedanji pred-
sednik društva Andrej Smerdu.

VS Goldinar
 Vokalna skupina Goldinar je nasta-
la v letu 2003, ko je želja po ubranem 
petju združila sedem fantov s Postojn-
skega in Pivškega. Svojo prvotno že-
ljo (peti pretežno dalmatinske pesmi) 
smo z leti razširili na bogat repertoar 
domačih ljudskih in umetnih pesmi, 
priredb popularne glasbe, cerkvenih 
in renesančnih skladb. V zadnjih le-
tih pa kljub bogati zbirki priljubljenih 
dalmatinskih pesmi, po katerih smo 
znani, primat prevzema predvsem do-
mača slovenska pesem.
 Goldinarji radi poudarimo, da nas 
ne vodi tekmovalnost, pa vendar se 
lahko poleg številnih nastopov po 

vsej Sloveniji, v zamejstvu in tudi v 
tujini pohvalimo še z zlatim prizna-
njem s tekmovanja na Slovaškem, z 
zlatim priznanjem s Tekmovanja pri-
morskih pevskih skupin, nagrado za 
najbolj perspektivnega debitanta na 
Reviji izbranih malih pevskih skupin 
Slovenije na Ptuju, nastopili pa smo 
tudi na pevskem tekmovanju Naša 
pesem v Mariboru, kjer smo osvojili 
bronasto priznanje. Našo zavzetost je 
prepoznala tudi Občina Postojna, ki 
je Vokalni skupini Goldinar podelila 
plaketo za delo na področju glasbene 
ustvarjalnosti. Leto 2011 je bilo za 
skupino prelomno, saj nas je zapustil 
naš dotedanji umetniški vodja Domi-
nik Jurca. Skupino je prevzel Miha 
Bole in jo danes sestavlja 13 članov.

 Znano je, da se Goldinarjev ne 
sme soditi po nastopu na odru, kjer v 
morda nerodno izbrani temačni opra-
vi marsikdaj delujemo resnobno, vr-
hunec večera pa pogosto dosežemo 
šele na zakuski. Petje dolgo v noč pa 
za nameček podaljšamo še z odpeto 
podoknico izbranemu dekletu.

Vokalna skupina Elum
 Januarja bo minilo deset let od tistih 
prvih vaj v župnišču. Osem osnovno-
šolk nas je bilo, vse glasne in klepe-
tave. Prave »mule«. Zborček, ki se 
je iz dvoglasnih otroških ljudskih in 
cerkvenih pesmic počasi, počasi vzpe-
njal, okrepil, širil repertoar in začel 
pisati tudi svoje priredbe pesmi. Nje-
gova narava pa je vedno ostala enaka: 
mladostna in težko ukrotljiva. V sku-
pini se je ustalilo deset deklet, ki nas 
je volja in kreativnost zborovodkinje 
Karoline Repar oblikovala v vokalno 
skupino. Oblikovale so nas kritike 
komisij z vseh mogočih revij, ki smo 
se jih pridno udeleževale skozi leta, 
oblikovali so nas tudi vsi gostitelji 
ter vsi naši gostje, ki so nam pokaza-
li tiste druge plati zborovskega petja 
– izmenjevanje izkušenj, druženje in 
prijateljstvo. Zrno na zrno, pogača. 
Po šestih letih smo se postavile ob 
bok višjemu razredu in se preizkusi-
le na regijskemu tekmovanju. Za las 
smo zgrešile zlato in prejele srebrno 
priznanje. Čez dve leti pa v rokah dr-
žimo zlato priznanje in vriskamo od 
navdušenja. Skozi leta delovanja se je 
pokazalo, da se naš potencial skriva v 
etno glasbi, a to ni omejevalo preosta-
lega dela glasbenega repertoarja, ki je 
vseskozi ostal pester in raznolik. Tako 
smo uresničile idejo o projektu, v ka-
terem bi predstavile vse svoje priredbe 
ljudskih pesmi. PrijETNO glasbeno 
potepanje je zajemalo dva koncerta, 
ki sta se (sodeč po odzivih) izkazala 
za visoko kvaliteten projekt, s katerim 
se bomo predstavile po Sloveniji in s 
seboj ponesle slovensko ljudsko pe-
sem v novi preobleki. Z mislijo, da bi 
ta Elumova preobleka ostala v trajnem 
spominu in da prispevamo k ohranja-
nju ljudske pesmi tudi med mladimi, 
si želimo v bližnji prihodnosti reperto-
ar projekta obeležiti tudi z zgoščenko. 

MlPZ Lux
 Mladinski pevski zbor Lux je sku-
pina mladih pevcev od osnovnošolcev 
pa do študentov. S svojim delovanjem 
smo začeli leta 2009, od takrat pa je 
zbor samo še rasel in v lanskem letu 
dosegel visoko število 30 članov. 
 Na začetku smo prepevali le ob 
nedeljskih večernih svetih mašah, na 
krstih in porokah, a smo se kmalu 
predstavili tudi širši javnosti z vsako-
letnim koncertom v lastni izvedbi in 
s sodelovanjem na revijah zborov v 
postojnski in pivški občini ter drugih 
občinskih prireditvah. V preteklih le-
tih smo peli že po številnih krajih na 
Primorskem, popestrili smo žive ja-
slice v Postojnski jami in sodelovali 
na raznih mladinskih festivalih, sep-
tembra letos tudi na festivalu Stična. 
Naš najodmevnejši nastop pa je bil na 
mednarodnem festivalu Rassegna Co-
rale v Marcellini pri Rimu, kamor so 
nas povabili člani tamkajšnjega zbora 
Corale Polifonica Marcelinense.
 Letošnjo sezono smo si zadali prav 
poseben cilj, in sicer izdajo samostoj-
ne zgoščenke, zato smo se za preteklih 
nekaj vikendov zaprli v dvorano glas-
bene šole, kjer smo pridno snemali. 
 Zbor že od samega začetka vodi 
zborovodja Tjaša Zore, letos pa nam 
je na pomoč priskočil tudi Miha Bole.
 Če bi se morali opisati z eno samo 
besedo, bi bilo to nemogoče, saj ima-
mo vedno za povedati več, kot je tre-
ba. Lahko pa rečemo, da smo polni 
mladostnega duha, veselja in pred-

vsem, da neizmerno uživamo v petju, 
še bolj pa v medsebojnem druženju.

Mladi in šport
 Najuspešnejši projekt, ki povezuje 
mlade s športom, je pohodniško gor-
ska sekcija. Namen tega projekta je 
zvabiti naše člane izza štirih sten v 
naravo, na svež gorski zrak ter pred-
vsem mladim odkriti težje dostopne 
in skrite kotičke naše Slovenije, zbu-
diti zavest in domoljubje do lepot do-
movine. V devetih letih obiskovanja 
hribov in gora smo prehodili celotno 
pot slovenske planinske transverzale 
od Maribora do Ankarana, prav tako 
tudi njeno razširjeno različico, ki je 
zajema hribe in griče tudi izven na-
ših Alp, za najbolj drzne in sposobne 
pa smo organizirali vzpone tudi na 
več zahtevnih dvatisočakov. Petkrat 
smo se povzpeli tudi na najvišji vrh 
Slovenije in organizirali kar nekaj 
večdnevnih gorskih izletov.
 Ker v Bakli skrbimo za zdrav in 
razgiban način življenja, smo mlade 
povabili tudi k tekaškim in kolesar-
skim vsebinam. Vrsto let je bilo ko-
lesarstvo med najpriljubljenejšimi 
športi v društvu (tako gorsko kot 
cestno). V sklopu cestnega kolesar-
stva smo imeli redne skupne treninge 
in se udeleževali maratonov, kot so 
Franja, maraton Alpe in dirka Juriš 
na Vršič. V sklopu gorsko-kolesarske 
sekcije smo opravili več kolesarskih 
izletov v naši bližnji in daljni okolici, 
družno pa smo prekolesarili tudi ce-
loten MTB-park Notranjska.
 V zadnjih letih smo se kolesarji 
prelevili v tekače, ukvarjamo pa se z 
vzdržljivostnim tekom. Vsako leto se 
udeležujemo množičnih prireditev po 
Sloveniji: tekli smo na Malem kra-
škem maratonu, maratonu Treh src in 
Ljubljanskem maratonu, kjer tečemo 
na razdaljah od 8 do 21 kilometrov.
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Kovod Postojna vodi David Penko

Doris Komen Horvat, za Kovod

Javno podjetje Kovod Postojna, vodovod, kanalizacija, d.o.o., ki kot samostojna enota de-
luje že od leta 1992, skrbi za varno oskrbo prebivalcev s kakovostno in zdravstveno ustre-
zno pitno vodo, učinkovito odvajanje in čiščenje odpadnih vod ter celovito urejanje javnih 
površin na območju občin Postojna in Pivka. Potem, ko se je preteklemu direktorju iztekel 
mandat vodenja podjetja, je funkcijo vršilca dolžnosti direktorja v septembru prevzel stro-
kovni sodelavec Kovoda, David Penko, doma iz Narina pri Pivki

Slika 1: David Penko, v.d. direktor, Javno podje-
tje Kovod Postojna, vodovod, kanalizacija, d.o.o., 
Postojna

Prevzemate vodenje Javnega podje-
tja Kovod. Kakšno odgovornost ču-
tite do občanov in lokalne skupnosti?

 Po naravi sem človek, ki mu ni 
vseeno, kaj se dogaja v okolici in 
tudi v širšem prostoru. S prevzemom 
vodenja podjetja Kovod Postojna, 
d.o.o. nase prevzemam veliko od-
govornost za našo vsakodnevno do-
brino, ki je osnovna pravica vseh 
naših uporabnikov, torej občanov in 
občank Postojne in Pivke. S svojim 
delom bom namreč skušal izboljšati 
osnovne pogoje za življenje, v kar 
sodi nemotena oskrba z neoporečno 
pitno vodo ter kvalitetno odvajanje 
in čiščenje odpadne vode. 

Kako ocenjujete trenutno stanje in 
delovanje podjetja? 
 Podjetje Kovod Postojna, d.o.o. kot 
ga poznamo danes je pričelo s samo-
stojnim poslovanjem leta 1992, ko je 
prišlo do delitve Komunalnega pod-
jetja Postojna na več manjših podjetij. 
Primarna dejavnost Kovoda je takrat 

postala vodooskrba ter odvajanje in 
čiščenje odpadnih voda. Zaradi nepri-
lagojenosti novim razmeram, dotrajani 
infrastrukturi, kot tudi regulaciji cen s 
strani države se je družba nekaj časa 
soočala z vedno slabšim poslovanjem. 
 Poslovanje podjetja se je v zadnjih 
letih občutno izboljšalo. V podjetju 
si prizadevamo izvajati kakovostne 
in zanesljive storitve, poslovati tran-
sparentno ter okolju prijazno. Vse-
kakor pa nas čaka še veliko dela, 
predvsem se bomo v prihodnosti še 
bolj osredotočali na naše uporabnike, 
tako na občane in občanke kot tudi 
na gospodarske subjekte, razvijali 
pripadnost in lojalnost zaposlenih, 
vlagali v znanje in zagotavljali soci-
alno varnost naših zaposlenih.

Javno podjetje Kovod bo tudi pod va-
šim okriljem stremelo k jasno zasta-
vljenim ciljem. Nam lahko na kratko 
predstavite vizijo podjetja pod vašim 
vodstvom?

 Vizija podjetja Kovod Postojna, 
d.o.o. je postati eden najbolj kvali-
tetnih in zanesljivih upravljavcev in 
izvajalcev storitev na področju oskr-
be s pitno vodo, odvajanja in čiščenja 
odpadnih vod ter urejanja javnih po-
vršin. Naj naštejem zastavljene cilje, 
h katerim bo stremelo podjetje za po-
trebe doseganja zgoraj navedenega: 
• nemotena oskrba uporabnikov z 
neoporečno pitno vodo, zagotavlja-
nje nemotenega obratovanja vodov-
nega sistema ter zmanjševanje izgub,
• učinkovitejše upravljanje čistilnih 

naprav in kanalizacijskih sistemov,
• ozaveščanje odjemalcev in zado-
voljstvo strank,
• aktivnejše sodelovanje z občina-
ma Postojna in Pivka,
• obnova vodovodnega omrežja Po-
stojna - Pivka in vodarne Malni,
• učinkovitejša raba sistemov vode-
nja kakovosti in ravnanja z okoljem,
• energetska prenova lastnih objektov,
• reorganizacija in optimizacija pro-
cesov in enot v podjetju.

Pomembno izhodišče za uspešno vo-
denje podjetja in uresničevanje zasta-
vljene vizije bo nedvomno tudi vaše 
strokovno znanje in izkušnje na tem 
področju, saj ste že nekaj let sodelavec 
Kovoda in dober poznavalec celotnega 
področja, s katerim se podjetje ukvarja.

 Svojo poklicno pot sem pričel leta 
2004 v podjetju, ki se je ukvarjalo z 
izgradnjo čistilnih naprav in kanali-
zacij. Kot pomočnik direktorja mar-
ketinga sem v letih 2004 do 2006 pri-
dobil ogromno izkušenj na področju 
komercialnega vodenja projektov, 
marketinga v podjetju ter zastopanja 
podjetij iz tujine. Leta 2007 sem pre-
vzel delovno mesto vodje projektov 
za izgradnjo komunalnih in indu-
strijskih strojnih instalacij čistilnih 
naprav, kanalizacij ter ostalih hidro-
tehničnih objektov. Med drugimi naj 
izpostavim izgradnjo ČN Dravograd, 
ČN Kočevje, ČN Komen… V letu 
2010 sem se zaposlil na podjetju Ko-
vod Postojna, d.o.o. kot Vodja DE 
čistilne naprave. V podjetju sem v 

letu 2013 prevzel tudi vodenje DE Kanalizacija, ki se je 
zaradi optimizacije procesov združila v DE Odvajanje in 
čiščenje, katero poleg dela v.d. direktorja vodim še da-
nes. V letu 2011 sem v podjetju Kovod Postojna, d.o.o. 
prevzel tudi naloge predstavnika vodstva za sisteme vo-
denja kakovosti ISO 9001 ter v podjetju skupaj s sode-
lavci certificiral sistem ravnanja z okoljem ISO 14001.

Sicer pa je Javno podjetje Kovod v tem trenutku odgovorno 
za kar nekaj izjemno pomembnih projektov v obeh občinah 
(v Postojni in Pivki), ki pomenijo predvsem za občane veliko 
nadgradnjo obstoječe infrastrukture. Kateri so najpomemb-
nejši projekti, ki se ta trenutek izvajajo oziroma načrtujejo?

 V tem trenutku je vsekakor eden najpomembnejših 
projektov »Oskrba s pitno vodo v porečju Ljubljanice; 
nadgradnja vodovodnega sistem v občinah Postojna in 
Pivka«. Gre za projekt, ki zajema obnovo magistralnega 
vodovoda in pa vodohrana na Soviču ter ostalih pomožnih 
objektov, izgradnjo in obnovo magistralnega vodovoda ter 
izgradnjo novega vodohrana na območju občine Pivka, 
obnovo in nadgradnjo vodarne Malni ter obnovo in akti-
vacijo rezervnega vodnega vira Korotan. V čistilni napravi 
za pitno vodo je predvidena tudi vgradnja ultrafiltracije ter 
posodobitev črpališča. V avgustu 2013 je bilo s strani ob-
čin Postojna in Pivka za projekt pridobljeno gradbeno do-
voljenje ter izbran izvajalec. Kljub izrednemu angažiranju 
obeh županov, župana Občine Postojna g. Jerneja Verbi-
ča in župana občine Pivka g. Roberta Smrdelja, vlada RS 
projekta še vedno ni uvrstila v prvo finančno perspektivo, 
to je tudi edini razlog, da se projekt še ne izvaja.
 Drugi projekt, ki je že v izvedbi, se nanaša na rekon-
strukcijo Centralne čistilne naprave Postojna. Stara či-
stilna naprava, ki je pričela obratovati leta 1985, je na-
mreč dotrajana in zastarela. Trenutno se na tem projektu 
izvajajo gradbena dela in sicer izgradnja tehnoloških 
bazenov in prizidka upravne stavbe, sledi vgradnja hi-
dromehanske opreme ter strojnih in elektroinstalacij. Či-
stilna naprava se gradi tudi v Pivki, kjer se gradbena dela 
zaključujejo, trenutno pa se tam vgrajuje hidromehanska 
oprema ter strojne in elektro instalacije. 
 Na območju občine Postojna se izvajajo še ostali manj-
ši projekti in sicer izgradnja vodovoda in kanalizacije v 
Matenji vasi ter izgradnja vodovoda Lepena – Planina. 

Verjetno se boste strinjali z dejstvom, da delovna uspe-
šnost in vnema med drugim izvirata tudi iz samega zado-
voljstva posameznika. Katera so torej tista vaša preostala 
področja, ki zaznamujejo vaš vsakdan, vas navdajajo z 
energijo in iz njih črpate moč za uspešno delo?

 Prepričan sem v to, da je, kljub pogostemu pomanjkanju 
časa in norem delovnem tempu, prosti čas tisto, kar me dela 
uspešnejšega, predvsem pa močnejšega in bolj srečnega. 
Delovna uspešnost je namreč po mojem mnenju pogojena 
ravno s tem, da za njo stoji posameznik, ki je tudi v svo-

jem zasebnem življenju zadovoljen. S tem tudi sam dodatno 
bogatim aktivnosti, odnose in ambicije v delovnem okolju. 
Svojo vsakodnevno delovno predanost torej rad nadgradim 
s kakovostnim preživljanjem prostega časa. Rad imam nove 
izzive in številne hobije. Veliko mi pomenijo druženja, do-
bra domača hrana, raziskovanje in nadgradnja tehnologije, 
športne aktivnosti in pa predvsem glasba. 

Ravno glasba pa je tudi tista, po kateri vas mnogi ver-
jetno najbolj poznajo. Ste namreč uspešen glasbenik, ki 
preko melodij širite svoj družaben značaj, ohranjate lo-
kalno kulturno tradicijo in povezujete ljudi.

 Glasba je nedvomno moj navdih in motivacija za vse 
preostale izzive, ki jih prinaša življenje. Glasba me spro-
šča, navdaja z energijo in osredotoča na pozitivno dojema-
nje vsakdana. Sem ustanovitelj in član domačega Ansambla 
Narcis ter umetniški vodja Tamburaške skupine Vremščica. 
Moji najljubši spremljevalki sta harmonika in klaviature. V 
glasbi vidim mnoge vzporednice s samim življenjem in de-
lom. Glasba me je namreč naučila discipline, organizirano-
sti, povezanosti z ljudmi in predvsem vztrajnosti, kar je pri 
odgovornem delu, ki ga opravljam, še kako pomembno. 



Postojnski prepih / november 2014 • www.postojna.si20 Postojnski prepih / november 2014 • www.postojna.si 21

KU
LT

UR
A

KU
LT

UR
A Kulturni utrinki

preteklega meseca

Najstarejša obrt
 Kulturni dom Postojna je bil spet poln do zadnjega ko-
tička, gledalci pa so uživali v komediji Najstarejša obrt v 
režiji in dramaturgiji Petra Srpčiča in v odlični interpre-
taciji Zvezdane Mlakar, Anice Kumer, Marijane Brecelj, 
Alenke Cilenšek in Marinke Štern, pri predstavi pa sode-
lujeta še Helena Blagne in Peter Srpčič. (Milan Štulc)

PrijETNO glasbeno
potepanje Vokalne skupine Elum
 Dekleta Vokalne skupine Elum smo v jesen vstopile 
v etno melodijah. S koncertoma na Šobčevi domačiji na 
Kalu in na Domačiji Smrekar v Grobiščah smo zaokroži-
le projekt PrijETNO glasbeno potepanje, v katerem smo 
predstavile skupek večletnega ustvarjanja na področju 
ljudske glasbe. Stare pesmi smo v nove preobleke odele 
s pomočjo instrumentalistov na violi, kitari, harmoniki in 
cajonu ter tako obiskovalce morda ponesle v drugi čas in 
jim prebudile lepe spomine. (Tjaša Blaško)

Koncert učencev
Glasbene šole Postojna v Štivanu
 Učenci Glasbene šole Postojna so pripravili koncert v 
cerkvi sv. Janeza Krstnika v Štivanu pri Matenji vasi. Pred-
stavili so se s solističnimi točkami na orglah, flavti, violini 
in oboi, zaigral pa je tudi godalni kvartet in duo kitar. V 
glasbeni šoli pogosto nastopajo, z glasbo popestrijo tudi 
mnoge dogodke v kraju, redkeje imajo priložnost izven šole 
pripraviti kar celoten koncert. Koncert v štivanski cerkvi 
smo izvedli na pobudo gospe Danice Hrovatin Šabec in z 
dovoljenjem gospoda Vendramina, župnika v Slavini. Pro-
gram smo prilagodili sakralnemu prostoru in malim štivan-
skim orglam. Učenci so izvajali izbrana dela renesančnih in 
baročnih skladateljev, nekaj skladb pa je bilo tudi novejših. 
Številni obiskovalci so se za prijetno doživetje izvajalcem 
zahvalili z aplavzi in osebno izrečenimi pohvalami. Pozi-
tivni odzivi publike pa so tudi nam – mentorjem spodbuda 
za nadaljnje delo in organizacijo še kakšnega podobnega 
dogodka. (Edvard Popit, ravnatelj GŠ Postojna)

MePZ Postojna
sezono odprl z letnim koncertom
 V polni dvorani Glasbene šole Postojna je občin-
stvo prisluhnilo letnemu koncertu Mešanega pevskega 
zbora Postojna. Zborovodja Mirko Ferlan je koncertni 
program razdelil na dva dela. V prvem so bile predsta-
vljene sakralne skladbe, v drugem pa posvetne in pri-
redbe ljudskih skladb. Na odru sta se zboru pridružila 
tudi prof. Petra Jurić na violini in pianist Jernej Mislej. 
Zbor se je med koncertom poklonil dvema velikima 
skladateljema, katerih pesmi je izvajal – obeležitvi sto-
letnice smrti srbskega skladatelja Stevana Stojanovića 
Mokranjca in osemdesetega rojstnega dneva enega naj-
večjih slovenskih skladateljev Lojzeta Lebiča. Na le-
tnem koncertu je bila prvič obelodanjena ustanovitev 
Kluba prijateljev in podpornikov, o katerem si lahko 
več preberete na novi spletni strani, dosegljivi na na-
slovu http://mepz-postojna.si/. Z letnim koncertom je 
zbor entuziastično zakorakal v dvaintrideseto sezono 
delovanja. (Za MePZ Postojna: Anja Kocman)

Furmani ponovno v
Domu upokojencev Postojna
 V okviru dneva Doma upokojencev Postojna in fe-
stivala za tretje življenjsko obdobje sta dijaka Srednje 
zdravstvene šole Postojna in člana ansambla Furmani 
Klemen in Jernej Opara organizirala glasbeno prire-
ditev z naslovom »Moč glasbe nas združuje«. V polni 
dvorani Doma upokojencev Postojna so se občinstvu 
predstavili mladi glasbeniki: ansambel Amaterji, har-
monikarica Larisa Mrše in ansambel Furmani. V de-
vetdesetminutnem programu so predstavili veliko sta-
rih in nekaj novejših viž iz zakladnice narodnozabavne 
glasbe. Navdušeno občinstvo v dvorani je trud mladih 
nagrajevalo z dolgimi aplavzi, najpogumnejši pa so tudi 
zaplesali. Program sta povezovala in vodila Klemen 
in Jernej Opara. Da slogan prireditve »Moč glasbe nas 
združuje« drži, so dokazali Furmani in navdušeno občin-
stvo, ko so skupaj zaigrali in zapeli vsem dobro poznane 
pesmi, ki so jih Furmani združili v Venček ljudskih pe-
smi. (Organizatorja prireditve Jernej in Klemen Opara)

Koncert DePZ Mavrica
 Pred nabito polno dvorano Glasbene šole Postojna so se s 
filmskimi in dalmatinskimi pesmimi predstavile domačinke 
Dekliškega pevskega zbora Mavrica. V dveh delih so pred-
stavile kar nekaj nepozabnih skladb tako iz tujih uspešnic 
kot tudi iz slovenskih filmov. Koncert je bil sproščen in na-
vihan, z obilico dobrega petja in kvalitetnega ustvarjanja. Za 
dalmatinski melos so poskrbeli odlični fantje iz Klape Škva-
dra, ki prihajajo iz Košane. S svojimi lepimi glasovi so po-
skrbeli za romantično razpoloženje obiskovalcev. Na koncu 
koncerta se je zborovodkinja Jelka Bajec zahvalila vsem za 
obisk in poudarila, da je kljub začetku pevske sezone za Ma-
vrico že kar nekaj odmevnih projektov. (Jelka Bajec)

»Spomini na preteklost«
V avli Inštituta za raziskovanje krasa ZRC SAZU Po 
stojna je bila do prvih dni novembra na ogled razstava 
»Spomini na preteklost«, ki jo je pripravilo Društvo li-
kovnih ustvarjalcev Postojna. Ob odprtju je besedo o iz-
ložbi podala likovna kritičarka Polona Škodič, dogodek 
je popestrila glasbena skupina Trio iz Dragomera, razsta-
vo pa je odprl tedanji župan Občine Postojna Jernej Ver-
bič, ki je med drugim dejal: »Delovanje Društva likovnih 
ustvarjalcev je bogato in dobro prepoznavno v tem pro-
storu. Za tem stoji mnogo truda, veliko volje ter seveda 
tistega najnujnejšega – obilo umetniške ustvarjalnosti. 
Danes se nam avtorji predstavljajo na razstavi z rdečo 
nitjo, ki nam je na tak ali drugačen način vsem blizu. 
Naša preteklost, naše izročilo, bogastvo naših predho-
dnikov – vse to je nekaj, kar nedvomno lahko nudi veliko 
navdiha in idej. Skozi oči današnjih razstavljavcev bomo 
spoznavali njihov pogled, njihovo razmišljanje in njiho-
vo interpretacijo. Naj nas popeljejo po tej poti in nam 
skozi svoje delo povejo svojo zgodbo. Iskrena zahvala 
gre vsem, ki ste tako ali drugače omogočili ta nocojšnji 
poseben večer.« (Milan Štulc)
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EK Rakitnik in Rakičani
v prvi svetovni vojni

Drago Šabec

Vojaki so bivali večinoma na senikih in na podstrešju tedaj 
Grosmanove »ta večje hiše«, častniki pa po hišah. Voja-
štvo je zahajali v Durjavovo gostilno, konje pa so napajali 
v Rakiškem jezeru in tam sta se utopila vojak in njegov 
konj. Bil je Oger, je povedal ded Janez in opisal podrob-
nosti: povodec si je neprevidno zavozlal okoli zapestja 
in zabredla sta v polno jezero nad Lužo, kjer je bila voda 
najgloblja (to so nam starši pripovedovali v poduk, kako 
nevarno je zavezati si povodec okoli roke).

V vasi so bili tudi ruski ujetniki, s katerimi so se ljudje 
zlahka sporazumevali.

Rakitnik je bil med prvo svetovno vojno v zaledju Soške fronte in v spominu vaščanov se 
je ohranilo nekaj drobcev takratnega dogajanja v vasi, zlasti pa spomin na tragična dogod-
ka. Pripovedovali so tudi, da se je občasno slišalo grmenje s fronte.

Slika 1: Avstrijski vojaki med prvo svetovno vojno v Rakitniku pred hišo 
mojega deda Tomaža Vodopivca in mlajšega strica Franca. Starejši (Josip) je 
bil že mobiliziran.

Slika 3a: Naslovna stran voščilnice za novo leto 1915.
Slika 3b: Pošiljatelj je desni v zadnji vrsti.

Slika 5: Spominsko obeležje v Štivanjski cerkvi.
(Rakiške žrtve v drugi svetovni vojni, po nepopolnih podatkih jih je bilo tri-
najst, v Štivanjski duhovniji pa vsaj petindvajset, sedemdeset let po koncu 
vojne (še) nimajo spominskega obeležja).

Slika 6: Prva stran vojakovega šifriranega pisma Rakičanki.Slika 4: Prejemnik novoletnega voščila s Slike 3 v civilu in v vojaški uniformi.

V vasi pa je bilo precej vojaštva, konj in opreme. Tragičen dogodek so doživeli v hiši sredi vasi, kjer se je 
v dekletovi spalnici ustrelil oficir.

Vojaki so pošiljali domačim pisma in tudi dopisnice s sli-
ko svojih prijateljev. Fotografijo z voščili za novo leto 
1915 je prejel od matenjskega prijatelja Petra Penka moj 
bodoči oče, ko še ni bil mobiliziran.

Slika 2: Rakičanke in Rakičani ter avstrijski vojaki pri balinanju pred Durja-
vovo gostilno.

Mobilizirali so več prebivalcev Rakičana, ki so se boje-
vali in umirali na različnih frontah, takrat so rekli in pisa-
li – bojišča. Mobilizirali so tudi mojega bodočega očeta 

in oba strica ter jih poslali na romunsko in italijansko 
bojišče, a so se po koncu vojne vsi srečno vrnili domov. 
Točno število vseh mobilizirancev ni znano, naj bi jih 
bilo približno dva ducata.

V desetletju po koncu vojne so domačini vzidali spomin-
sko ploščo ob vhodu v cerkev štivanjske duhovnije (po 
drugi svetovni vojni je duhovnija postala župnija) za tri-
najst umrlih, padlih in pogrešanih Matenjcev, Grobišča-
nov in Rakičanov: VOJAKI ŠTIVANJSKE DUHOVNIJE 
V SVETOVNI VOJNI 1914–1918. Na plošči so njihovi 
priimki, imena, hišne številke, datum rojstva in leto smrti 
ter imena bojišč, rusko, italijansko, srbsko in »rumunsko«. 
Največ je bilo Matenjcev, največ pogrešanih pa je bilo 
na ruskem bojišču. Poslovilni stavek se glasi: VSE SMO 
DALI ZA VAS V TUJINI, MOLITE ZA NAS V DOMO-
VINI. Italijanske oblasti so dovolile vklesati tudi imena 
vojakov, ki so padli v bojih proti njim na Soški fronti in 
dovolile besedilo na plošči samo v slovenščini. 

(Nasprotno je na vipavskem pokopališču napis na spo-
meniku dvojezičen: najprej zgoraj v italijanščini – Ai ca-
duti …, spodaj pa v slovenščini – Padlim …)

Rakičan, avstrijski vojak, je svojemu dekletu poslal ši-
frirano pismo. Šifra je zelo preprosta. Vsebina je taka, 
kakršno pišejo verjetno mnogih vojaki svojim dekletom, 
je romantična, besedišče je »učeno« in nekateri stavki se 
rimajo, kar med drugim zbuja vtis, da si je vojak najbrž 
pomagal s kakšnim vzorcem za pisanje pisem. 

Piše ji med drugim, da ji želi, da bi jo njegovo pismo na-
šlo »pri najboljšem zdravju in veselju«, da je prejel njeno 
pismo in da je bil »zelo vesel, da ga še ni zavrgla«. Ni se 
ji upal pisati, ker je mislil »da je svoje srce dala drugemu 
ljubemu«, on pa ji hoče »biti zvest do groba«. Med dru-
gim šifrira: »… kakor je vesela zdaj narava, ki je spomlat 
iz svojimi cvetlicami posejala, ravno tako je veselo tudi 
moje srce sedaj, ko si mi Ti odpisala in še zvesta ostala in 
tudi Ti si ena izmed tistih cvetk, ki krasiš ta svet in Tebe 
imam jast izbrano, Te hočem na svojih prsih imet predra-
ga Zala. Je že mrak in skoro se bo noč storila in moja roka 
bo tudi to pismo sklenila. Sedaj pa Ti v duhu podam svojo 
desno roko čez hribe, da bi me čez ravno polje, kjer si ti 
sedaj moje ljubo dekle. Sedaj pa hočem to pismo skončati 
in ga skupaj zravnati in ga golobčku v kljunček podati, naj 
ga nese v tisti kraj, kjer si moja ljubica sedaj. Golobček pa 
sme priti nazaj, da mi prinese odgovor kako je sedaj…« 
Na koncu: »Sprejmi stotisoč najsrečnejših pozdravov, ki 
Ti jih pošilja tvoj zvesti Pepi Koncilija«. Priimek je zara-
di rime na »pošilja«, izmišljen (kakor tudi ime), prosi jo 
za sliko in »Oprosti slabi pisavi«. 
 

Po razsulu so vojaki med drugim zapustili tudi številne ko-
nje, vozove in opremo. Konje so spustili na vaški travnik in 
vsak si jih je lahko prilastil, preden so prišli italijanski vojaki.
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Oglasna deska

Čestitke vsem
oktobrskim

novorojenčkom
in njihovim staršem!

Vsem starostnikom,
ki ste praznovali

v oktobru, kličemo:
“Še na mnoga leta!”

V kamero ujeti trenutki prve svetovne vojne:

Pozdrav iz daljav

T okrat vam iz zbirk Notranjskega muzeja Postojna predstavljamo 
razglednico iz serije »Vojska v slikah«, ki jo je založila Založ-

ba Ilustriranega glasnika v Ljubljani in je izšla februarja leta 1915. 
Ilustracije za te zelo priljubljene razglednice so prispevali slovenski 
umetniki: Anton Koželj, Hinko Smrekar, Ivan Vavpotič, Valentin Ho-
dnik in Maksim Gaspari. Razglednice je založnik oglaševal kot »kra-
sne slike na finem papirju, predstavljajoče prizore, ki so v najtesnejši 
zvezi s sedanjo groze polno vojsko, in vendar tako ljube, domače, da se 
bodo na mah prikupile vsakomur«.

Nadja Adam, dokumentalistka,
Notranjski muzej Postojna

Slovenska vojna razglednica: O lastovke ljubke hitite v daljave, Maksim Gaspari, 
1915. Razglednica predstavlja vojaka na fronti in njegovo hrepenenje po oddalje-
nem domu in vsakdanjem mirnem življenju (Arhiv Notranjski muzej Postojna).
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Merjenje načina gledanja in 
izdelava individualiziranih stekel

V Optiki Nadoh opravljamo meritve z 
napravo Visioffice. Ta omogoča 
natančne meritve gledanja, na podlagi 
katerih se izdelajo povsem individual-
izirana, unikatna stekla, ki omogočajo 
najbolj optimalen vid.

Obenem naprava omogoča tudi 
fotografiranje stranke. Ta lahko pomeri 
več korekcijskih okvirjev in se potem za 
okvir odloči na podlagi fotografij. Gre za 
zelo priljubljeno obliko izbiranja okvirjev 
pri tistih, ki imajo visoko dioptrijo in se 
pri pomerjanju korekcijskih okvirjev 
sicer ne vidijo dobro.

N: Tržaška cesta 8, Postojna
T: 05 72 62 137

E: optikanadoh@siol.net

okulistični pregledi v lastni 
samoplačniški ambulanti 
(ob nakupu očal je pregled 
brezplačen) 

hitra in kakovostna izdelava 
korekcijskih očal
s pomočjo najnovejše 
tehnologije

sončna očala in
sončna očala z dioptrijo

kontaktne leče

kozmetika za nego očal
in kontaktnih leč

AKCIJSKA PONUDBA!
Dva para progresivnih 
stekel VARILUX Essilor

za ceno enega!
(do 31. 12. 2014)

Pravilno kurjenje z drvmi v lokalnih kurilnih napravah
 Les je obnovljiv vir energije in z 
zgorevanjem v kurilnih napravah ne 
povečuje izpustov toplogrednih plinov, 
kar pomeni, da je z vidika CO2 nev-
tralno gorivo. Pri zgorevanju lesa žal 
nastajajo tudi delci, ki so manjši kot 
10 mikronov (PM10) in predstavljajo 
nevarnost za zdravje ljudi. Za male 
kurilne naprave je značilno, da imajo 
več kot 90 % mase delcev v izpustih 
manjših od 10 mikronov. Za doseganje 
pričakovane kakovosti zraka je treba 
znižati tudi izpuste PM10 iz kurilnih 
naprav. To še posebej velja v gosto po-
seljenih območjih, kjer so v celinskem 
delu Slovenije, koncentracije delcev v 
času kurilne sezone pogosto previsoke. 
 Učinkoviti ukrepi za zmanjša-
nje emisij delcev PM10 so (poleg 
vgradnje primerne kurilne naprave 
z visokim izkoristkom) predvsem 
uporaba zračno suhih drv s primerno 
velikostjo polen, pravilna zakuritev 
in dodajanje drv v kurišče, pravilna 
regulacija zgorevalnega zraka in re-
dno vzdrževanje kurilnih naprav.
 Pri specialnih kurilnih napravah pa 
je treba paziti, da se z nepravilnim kur-
jenjem ne povečujejo emisije dimnih 
plinov in s tem tudi ne izpustov delcev. 
Z nepravilnim kurjenjem se namreč 
lahko emisije CO in delcev povečajo 
tudi do dvajsetkrat. Prav tako se lahko 
zaradi nepravilnega kurjenja prepolovi 
izkoristek kurjenja in doseže vrednosti 
zgolj 40 %, pri kurilnih napravah z od-

prtimi kurišči pa tudi, kar ni v interesu 
uporabnika, niti ni v javno korist.

Priprava drv za kurjenje
V kurilnih napravah se lahko kurijo 
le zračno suha drva, polena morajo 
biti primerne velikosti, kar dosežemo 
z naslednjimi ukrepi:
• Podiranje dreves in sekanje drv naj se 
opravi decembra ali najkasneje januarja, 
ko je vsebnost vlage v lesu najnižja. 
• Najbolj primerna oblika polena je 
trikotnega preseka s stranicami pribli-
žno 7–9 cm oziroma z obsegom pole-
na približno 21–25 cm. V primeru zelo 
majhnih kurišč, kot so npr. v štedilni-
kih, se lahko velikost polena zmanjša 
in prilagodi kurišču. Tudi dolžina po-
len se prilagodi kurišču. Sicer pa se 
glede velikosti polen upošteva navodi-
la proizvajalca kurilne naprave. 
• Nasekana drva se zloži na podsta-
vek, ki zagotavlja nemoteno gibanje 
zraka okoli drv, sušenje naj bo na 
sončni legi, drva naj bodo pokrita.

Slika 1: Polena naj bodo nasekana; okrogla pole-
na so manj primerna za sušenje in kurjenje.

Slika 2: Nasekana drva je potrebno sušiti zložena 
in z naravnim prezračevanjem, pokrita proti dežju 
in na sončni strani. (vir: www.bosy-online.de)

Slika 3: Zniževanje vlažnosti bukovih razceplje-
nih in nerazcepljenih drv v obdobju dveh let. 
(vir: TFZ Bayern)

Slika 4: Odvisnost kurilnosti v MJ/kg od deleža 
vlage v drveh in vlažnosti drv. (vir: TFZ Bayern)

(Avtor: Jože Kaplar,
koordinacija: mag. Jože Jurša)
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Športno dogajanje
minulega meseca

38. dopisna strelska liga
 Pred dnevi se je pričela že 38. dopisna strelska liga, ki 
jo organizacijsko vodi ŠD Epic iz Postojne. Za ligo z zračnim 
orožjem (puška in pištola) se je v sezoni 2014/2015 prijavi-
lo 30 društev in klubov (strelci, upokojenci, invalidi) iz 30 
slovenskih mest in krajev. V različnih starostnih skupinah in 
kategorijah bo tako nastopalo približno 250 strelcev in strelk. 
Največ prijav je prišlo iz Škofje Loke (lanski zmagovalci, ki 
tudi branijo prehodni pokal), od postojnskih strelcev se je 
prijavilo Društvo upokojencev Postojna ter Srednja gozdar-
ska in lesarska šola. Od sedmih strelskih regij v Sloveniji je 
največ prijav (deset) iz zahodne Primorsko-notranjske regije. 
Med najbolj znanimi strelci, ki že vrsto let nastopajo v dopi-
sni ligi, je vsekakor invalid, večkratni dobitnik paraolimpij-
skih kolajn Franc Pinter iz Maribora. Tu so še Veselka Pevec 
iz Dobrepolja, nekaj nekdanjih slovenskih prvakov: Roman 
Kajtna, Bojan Lampreht, Andrej Perne, Franc Brečko, Dani-
ela Budin, Karlo Baranja. Posebnost dopisne strelske lige je, 
da vsi prijavljeni prvih šest krogov streljajo na domačih stre-
liščih, zadetke pa sporočijo organizatorjem v Postojno. Deset 
najboljših ekip in posameznikov v vsaki kategoriji se uvrsti 
v polfinale, pet najboljših pa še v finale, ki vselej poteka na 
strelišču na Dolenjski cesti v Ljubljani. Dopisno strelsko ligo 
že vrsto let zelo uspešno vodi tričlanski odbor Edvard Pro-
gar, Henrik Valentinčič in Adam Dekanj. (Brane Fatur)

Jure Kovač – državni prvak v Yugo pokalu
 Mladi postojnski dirkač Jure Kovač, državni prvak v 
Yugo pokalu, v sklopu državnega prvenstva Republike 
Slovenije v gorsko hitrostnih dirkah 
 Mladi postojnski dirkač Jure Kovač, član ekipe ŠKD 
Top motors, si je letos privozil 1. mesto in naziv državne-
ga prvaka v Yugo pokalu v sklopu državnega prvenstva 
Republike Slovenije v gorsko hitrostnih dirkah. 
 V točkovanju za letošnje prvenstvo je bilo vključenih 
6 tekem. Zadnja je bila na sporedu v Čedadu. Kovač se 
je udeležil petih, saj je imel na začetku sezone težave z 
avtomobilom. Zvesta in uigrana ekipa pa je uspela Yuga 
usposobiti do tekme v Gorjancih. Na petih tekmah si je 
privozil štiri zmage, na domači dirki v Ilirski Bistrici pa 
je zaradi tehničnih težav odstopil. Vsemu navkljub pa 
je zbral dovolj točk, da se je lahko povzpel na najvišjo 
stopničko zmagovalnega odra. Uspešen pa je bil tudi v 
skupini vseh vozil do 1.400 ccm, kjer je v konkurenci 30 
dirkačev segel po odličnem 4. mestu.
 Sezona pa za Kovača še ni končana, saj ga čakata 2 
rallyja v sosednji Hrvaški. Za sezono 2015 pa se nade-
ja tudi kakšnega pokrovitelja več, saj je avtomobilistični 
šport eden dražjih športov. (Milan Štulc)

18. odprto prvenstvo
Primorsko-notranjske regije v taroku
 ŠD Epik Postojna je v prostorih Epicentra izpeljal že 
18. odprto prvenstvo Primorsko-notranjske regije v ta-
roku, ki je bil obenem tudi memorialni turnir, posvečen 
njihovim nekdanjim igralcem. Nastopilo je 15 igralcev in 
igralk iz osmih krajev (nekoliko manj od pričakovanj), ki 
so odigrali tri kroge oziroma 15 iger. Največ uspeha so 
imeli prav domači tarokisti, ki so osvojili prva štiri mesta 
in tako prejeli medalje in praktična darila. Prvo mesto je 
osvojil eden najboljših igralcev Epika Stojan Žorž, ki je 
tokrat edini trikrat zmagal, sicer pa je bila to doslej že 
njegova tretja turnirska zmaga. Na visoko drugo mesto se 
je tokrat nekoliko presenetljivo uvrstila najboljša domača 
igralka Simona Bajc, tretji je bil Jože Debevec, četrti pa 
Franc Podržaj (vsi člani ŠD Epik). (Brane Fatur)
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Nik Švara državni prvak v hitrostnem zbijanju
 Državno prvenstvo v hitrostnem zbijanju za dečke in 
mladince je že peto v letu 2014, v kateri mladi balinarji, 
člani ekipe Postojnska jama, dosegajo izjemne rezultate. 
Nik Švara je osvojil naslov državnega prvaka v kategoriji 
dečkov U-14, odličen je bil tudi Gašper Povh z osvoje-
nim drugim mestom. V kategoriji mladincev U-18 se je 
dobro odrezal Jan Zakrajšek, prikazal odlično zbijanje in 
osvojil 3. mesto. Pri mladincih sta bila uspešna še Blaž 
Janev z osvojenim šestim mestom in Matic Lulik, ki je 
osvojil osmo mesto. O tekmovanjih v štafetnem zbijanju 
in zaključnem tekmovanju v državnih ligah, ki se odvija-
jo v novembru, bomo poročali prihodnjič. (Pavel Švara)

Bowling
 Nadaljevalo se je tekmovanje v prvi slovenski bowling 
ligi, kjer nastopajo kar tri Epicove ekipe. V četrtem kro-
gu je Epic premagal Galaxijo, Epic 2 pa je slavil na Ptu-
ju. Tako je v vodstvu ekipa Epic 1, za katero nastopajo 
Anže in Peter Grabrijan ter Anže in Dušan Lajovec. Epic 
2 je tretji, za ekipo pa nastopajo: Hlede, Vetrih, Vatovec 
in Progar. Posamezno vodi Anže Grabrijan, najboljši po-
stojnski športnik, tretji pa je Jožko Hlede. (Edvard Pro-
gar, predsednik ŠD »EPIC« Postojna)

Postojnski kegljači
državni prvaki, kegljavke pa podprvakinje
 Izvedbo državnega upokojenskega kegljaškega pr-
venstva za moške in ženske je Komisija za šport, re-
kreacijo in gibalno kulturo Zveze društev upokojencev 
Slovenije za leto 2014 dodelila Društvu upokojencev 
Tržič. V sodelovanju s Kegljaškim klubom Ljubelj Tržič 
je na domačem kegljišču sredi meseca oktobra nastopi-
lo 13 moških in 10 ženskih ekip. Velik uspeh so dosegli 
prav postojnski kegljači (1083 podrtih kegljev), ki so 
v postavi Vojko Lapanja, Darko Bizjak, Miran Grmek 
in Franko Leskovec osvojili naslov državnih prvakov. 
Uspeh postojnskega kegljanja so dopolnile še kegljavke 
Jožica Može, Ljuba Ceglar, Iva Jugovac, Danica Su-
šnik, ki so za Podutikom osvojile drugo mesto. Kolajne 
so postojnski ekipi pripadle tudi v posamični konkuren-
ci, saj je med kegljavkami slavila Danica Sušnik (289), 
pri moških pa je drugo mesto pripadlo najboljšemu po-
stojnskemu kegljaču vseh časov Darku Bizjaku (297). 
Seveda so bili izrednega (morebiti celo pričakovanega) 
uspeha v Tržiču veseli tudi v DU Postojna. Za osvojene 
pokale in medalje jim je čestital tudi predsednik društva 
Franc Koščak. (Brane Fatur)

34. Garzarollijev balinarski memorial
 Društvo upokojencev Postojna oziroma njihova špor-
tna komisija s predsednico Meri Uhelj na čelu je uspe-
šno izpeljalo že 34. Garzarollijev balinarski memorial v 
spomin na nekdanjega predsednika društva in pobudnika 
izgradnje ene prvih balinarskih dvoran na Primorskem. V 
Zeleni balinarski dvorani je tokrat nastopilo kar 17 mo-
ških in ženskih tričlanskih ekip, predvsem iz bližnjih DU. 
Med moškimi ekipami so zanesljivo zmagali domači ba-
linarji (Adam Dekanj, Jože Jenček in Srečo Kovšca), ki 
so v finalnem obračunu s 13:5 ugnali Sežano. Pri igral-
kah so slavile Pivčanke (Elvira Knafelc, Francka Kalu-
ža in Vida Spetič), ki so šele po ogorčenem boju z 9:7 
premagale najboljšo ekipo DU Postojna (Smilja Koren, 
Pavla Muhič in Glažar Nevenka). V bližanju krogle k ba-
linu je pri upokojencih slavil Franc Jenček (Postojna), pri 
upokojenkah Danica Vidmar (Vipava), pri izbijanju pa je 
bil najbolj natančen Alojz Volk (Sežana). Tradicionalno 
tekmovanje je povsem uspelo, najboljši so prejeli pokale 
in medalje, veselo pa je bilo tudi po turnirju, za kar gre 
zasluga tudi stalnim sponzorjem priljubljenega balinar-
skega druženja in obujanja spominov. (Brane Fatur)

Igralke Proteusa na evropskem pokalu sedme
 Na evropskem pokalu v hrvaškem Varaždinu so po-
stojnska dekleta osvojila 7. mesto in za 36 kegljev zaosta-
la za 4. mestom, ki je še peljalo v polfinale. Obetajoči igri 
Ulagove (552) je sledila slabša predstava dveh najmlajših 
igralk Tibole in njene zamenjave Miklavčeve ter skromna 
predstava Zalarjeve (520), kar je po polovici nastopajočih 
potisnilo ekipo v velik zaostanek za najboljšimi. Sledili 
so trije dobri nastopi Janeževe (557), Gorjančeve (549) in 
Živkovičeve (553), kar pa je bilo žal ob odličnih naspro-
tnicah premalo za tako želeni nastop v polfinalu. Kljub 
temu so za našimi igralkami ostale favorizirane Madžar-
ke, medtem ko so nekatere ekipe (Črna gora, BiH) močno 
zaostale. Ob dejstvu, da je bila naša ekipa najmlajša, kar 
je bilo v kegljaških krogih večkrat poudarjeno, ji bodo le-
tošnje izkušnje v bodoče zagotovo koristile. Na sprejemu 
pri županu Varaždina Goranu Habušu smo župana pre-
senetili s priložnostnim darilom, monografijo Postojna, 
upravno in gospodarsko središče, spominskim kovancem 
ter klubsko zastavico, za kar se je zahvalil tudi našemu 
županu Jerneju Verbiču. (Albin Stegel)
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Križanka

Geslo nagradne
križanke na
osenčenih poljih
ter svoj naslov
pošljite na dopisnicah 
na naslov: Glasilo
Postojnski prepih,
Ljubljanska c. 4,
6230 Postojna,
najkasneje do
25. novembra 2014.

Med pravilnimi 
rešitvami bomo
izžrebali tri nagrajence, 
ki bodo nagrade 
prejeli glede na 
vrstni red žrebanja. 

Nagrade poklanjata 
Esal d.o.o. in
Občina Postojna.

1. nagrada:
Korito za rože Esal
iz vlaknocementa
2. nagrada:
knjiga Vse o športu, 
obesek in svinčnik 
Občine Postojna
3. nagrada:
CD »I feel Slovenia«, 
obesek in svinčnik 
Občine Postojna

Pravilno rešeno geslo 
prejšnje križanke:
NAJBOLJŠE ZA VAS

Izžrebani nagrajenci: 

1. Branko Klanjšek
Orehek 68
6258 Prestranek
2. Marica Fajdiga
Ul. Dolomitskega odreda 14
6230 Postojna
3. Aleksandra Bergoč 
Log 17
6230 Postojna

Nagrajenci prevzamejo 
nagrade v Studiu Celestina, 
Rožna ulica 1a, Postojna,
tel.: 040 737 765.



PRIREDITVE V OBČINI POSTOJNA (14. november – 12. december 2014)

Datum / ura Dogodek Lokacija Organizator

petek,
14. 11. 2014,
ob 19.00

»POSTOJNA V ČASU 1. SVETOVNE VOJNE«
• socialno in kulturno življenje med 1. sv. vojno na Postojnskem (dr. Dragica Čeč),
• predvajanje igrano dokumentarnega filma o generalu Borojeviču (Jadran Strle)

• družabno srečanje

avla dijaškega 
doma SGLŠ 
Postojna

SGLŠ Postojna

sobota,
15. 11. 2014,
ob 10.00

VOKALNA DELAVNICA ZA ŽENSKE GLASOVE
Namenjena je pevkam začetnicam kot tudi izkušenim pevkam,

posameznicam in skupinam.
Delavnica bo potekala pod vodstvom profesorice glasbe Mirjam Žgavec.

Vaše prijave in vprašanja pošljite na elektronski naslov
vsunica@gmail.com ali številko 040/463-773, do 5. novembra 2014.

Udeležba na delavnicah je brezplačna.
Izvedbo delavnice sta finančno podprla

Krajevna skupnost Planina in KUD Planina.

Kulturni dom 
Miroslava 
Vilharja, Planina

Vokalna skupina 
UNICA

nedelja,
16. 11. 2014,
ob 19.00

KONCERT GODALNEGA ORKESTRA GLASBENE ŠOLE POSTOJNA 
dirigentka Marinka Kukec Jurič

dvorana 
Glasbene šole 
Postojna

Glasbena šola 
Postojna

petek,
21. 11. 2014,
ob 16.30

Medgeneracijska delavnica »KUHAJMO S SLAVICO« 
Cena delavnice 25 €. 

Predhodne prijave na telefon 05 721 12 80
ali elektronski naslov lu-postojna@zavod-znanje.si

v kuhinji 
dijaškega doma 
SGLŠ Postojna

Zavod Znanje 
Postojna, javni 
zavod, OE Ljudska 
univerza Postojna

torek,
25. 11. 2014,
ob 17.30

»SILNO VLJUDNA PREDSTAVA«
(glasbeno animacijska predstava za otroke)
za otroški abonma »MALI MEDO« in izven

Vstopnina za izven: 6 EUR
(Nakup je možen preko spleta mojekarte.si, na Občini Postojna, v Turistični agenciji Kompas, 

na bencinskih servisih Petrol, ter uro pred predstavo na blagajni v Galeriji na vogalu).

Kulturni dom 
Postojna Občina Postojna

sobota,
29. 11. 2014,
ob 18.45

PRIŽIG 1. SVEČE NA ADVENTNEM VENCU
župnijska cerkev 
Svetega Štefana 
v Postojni

Občina Postojna in 
Župnija Postojna

sreda,
3. 12. 2014,
ob 8.00

BALINARSKI TURNIR ob Mednarodnem dnevu invalidov
Prireditev je brez vstopnine.

Zelena dvorana 
Društva 
upokojencev 
Postojna

Društvo invalidov 
Postojna

petek,
5. 12. 2014,
ob 17.45

SLAVNOSTNI PRIŽIG NOVOLETNE OKRASITVE V POSTOJNI S PRIHODOM MIKLAVŽA na trgu pred 
hotelom Kras

Občina Postojna
www.postojna.si

petek,
5. 12. 2014,
ob 18.30

Razstava slik »ZIMSKA PRAVLJICA«

avla Inštituta 
za raziskovanje 
krasa ZRC SAZU, 
Postojna

Društvo likovnih 
ustvarjalcev 
Postojna

sobota,
6. 12. 2014,
ob 18.45

PRIŽIG 2. SVEČE NA ADVENTNEM VENCU
župnijska cerkev 
Svetega Štefana 
v Postojni

Občina Postojna
in Župnija Postojna

torek,
9. 12. 2014,
ob 19.30

»NORCI IZ VALENCIJE«
(Los Locos de Valencia)

Več kot 400 let stara komedija o prekipevajočih strasteh. Ko nas ljubezen obnori.
Produkcija: SNG Nova Gorica

Samo za abonma!

Kulturni dom 
Postojna Občina Postojna

četrtek,
11. 12. 2014,
ob 17.00

»PO PRAZNIKIH DIŠI«
(ples, petje, recitacije, igranje)
Prireditev je brez vstopnine.

Kulturni dom 
Bukovje

OŠ Miroslava Vilharja 
Postojna, Učenci 
podružnične OŠ 
Bukovje in Studeno 
z učiteljicami

četrtek,
11. 12. 2014,
ob 16.45

PRAZNIK LUČI-POZDRAV ZIMI
otroci in starši iz Vrtca Postojna zapojemo skupaj

pričetek v parku 
SGLŠ nato v 
povorki na trg 
pred hotel Kras

Vrtec Postojna,
SGLŠ Postojna, 
Občina Postojna

Pridržujemo si pravico do spremembe programa zaradi okoliščin, na katere nimamo vpliva.
Dodatne informacije vam nudimo na Občini Postojna. Priporočamo, da program prireditev spremljate na www.postojna.si 


